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Rada Gminy w Waśniowie 

Protokół nr III/2024 

z sesji Rady Gminy w Waśniowie  

odbytej w dniu 25 czerwca 2024r 

 

Posiedzenie odbyło się na Sali Konferencyjnej w Urzędzie Gminy w Waśniowie.  

Obrady rozpoczęto 25 czerwca 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 13:55 tego samego dnia. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy w Waśniowie Pan Mirosław Chamera. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków 

Obecni: 

1. Patryk Adamski 

2. Mirosław Chamera 

3. Krzysztof Chojnacki 

4. Paulina Cichoń 

5. Janusz Jop 

6. Marek Kaczmarski 

7. Piotr Kwaśniak 

8. Dariusz Nowak 

9. Andrzej Ostatek 

10. Bożena Porępska 

11. Mariusz Sala 

12. Danuta Serwicka 

13. Krzysztof Surowiec 

14. Małgorzata Ślusarz 

15. Małgorzata Wzorek 

 

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera otworzył trzecie posiedzenie Rady Gminy, 

trzecie tegoroczne. Przewodniczący poprosił o sprawdzenie quorum. 

 

Głosowano w sprawie 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne 

OBECNY (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNY (1) 

Bożena Porępska 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący stwierdził, iż obrady w dniu dzisiejszym są prawomocne, ponieważ na 15 Radnych 

udział w obradach bierze 14 Radnych. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad. 
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Przewodniczący wyjaśnił, iż zgodnie ze Statutem każdy z Radnych miał doręczony 

w odpowiednim czasie porządek obrad. Zapytał czy ktoś z Pań, Panów Radnych chciał zabrać głos  

w sprawie przyjęcia porządku obrad na dzień dzisiejszy? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał 

porządek obrad pod głosowanie.  

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami.  

6. Informacja Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej na temat Lokalnej Strategii Rozwoju 

na lata 2023-2027. 

7. Przedstawienie Raportu z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Waśniów 

na lata 2022-25 realizowanego w 2023 roku.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr LVII/410/2023 

Rady Gminy w Waśniowie z dnia 19 grudnia 2023r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Waśniów na lata 2024 - 2028.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2024 rok.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Waśniowie  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Waśniów.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Waśniowie.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej 

Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Waśniowie  

16. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Waśniów za 2023 rok.  

17. Debata nad Raportem o stanie Gminy Waśniów za 2023 rok.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy 

Waśniów.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu GMINY WAŚNIÓW za 2023r.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 

WAŚNIÓW.  

21. Sprawy różne. 

22. Zakończenie obrad. 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Bożena Porępska 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za. 

Przewodniczący powitał na obradach: Wójta Gminy Waśniów Krzysztofa Gajewskiego, Dyrektora 

Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej Lokalnej Strategii Rozwoju Piotra Sadłochę, Skarbnik 

Bogumiłę Bugaj, Sekretarz Joannę Zajączkowską, Kierownika Referatu Technicznego Sylwestra 

Grąkowskiego, Kierownik Centrum Usług Wspólnych w Waśniowie Iwonę Wiśniewską, Kierownik 

GOPS - Janinę Kamińską, Kierownik Biblioteki Publicznej w Waśniowie Barbarę Kozłowską oraz 

Radnego Powiatowego - Pana Janusza Bugajskiego, który niedawno był członkiem Rady Gminy a teraz 

jest członkiem Rady Powiatu.  

 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż protokół był zwyczajowo wyłożony na godzinę przed rozpoczęciem 

Sesji, dodatkowo można było się z nim zapoznać w Sekretariacie obsługi Rady. Przewodniczący 

zapytał czy ktoś chciał zabrać głos w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. Zgłoszeń nie 

było. Przewodniczący poddał protokół pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Bożena Porępska 

Protokół przyjęto jednogłośnie, 14 głosów za 

 

5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami. 

Przewodniczący Mirosław Chamera poprosił Wójta o przedstawienie informacji o działaniach 

między sesjami. 

Wójt Krzysztof Gajewski: ostatniej sesji było wiele spotkań. Chcę Państwa poinformować o: 

- obchody Dnia Dziecka i Dnia Rodziny w szkołach. Urząd włączył się w przygotowanie, przekazał 

stosowne środki. Zaangażowanie policji, Ochotniczych Straży Pożarnych i Państwowej Straży 
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pożarnej: uczono bezpiecznego zachowania podczas wakacji. Urząd jak co roku rozdał uczniom  

w szkołach czekolady z okazji Dnia Dziecka. 

- Rocznica nadania świetlicy w Janowicach imienia płk. "Ponurego" oraz czternasta rocznica nadania 

imienia szkole w Mominie. Uhonorowano 12 osób medalami "Pro Patria". 

Odsłonięcie tablicy pamiątkowej, która była wtedy na takim krążku drewna, natomiast osadzona będzie 

na takim właśnie kamieniu jak ten poprzedni. 

- Obchody śmierci Jana Piwnika "Ponurego" 80. Rocznica. Orkiestra Dęta z Kunowa. Było 14 pocztów 

sztandarowych, z różnych środowisk kombatanckich, strażackich, wojskowych. Kompania honorowa, 

zespół Miniaturka, młodzież, zespół dzieci ze szkoły podstawowej  

z Mominy, przedstawiciele szkół z poszczególnych szkół naszej gminy. Sztandary. Poczet flagowy  

i goście, Wystawa właśnie poświęcona tym żołnierzom Armii Krajowej i jednocześnie Policjantom, 

którzy w tamtym czasie dokonali tego zrzutu niedaleko Łowicza 

- ślubowanie klas mundurowych w Nowym Skoszynie. gros uczniów z naszych szkół uczęszcza do 

szkoły na Górkę w Opatowie 

- chciałem podziękować w imieniu swoim, samorządu, jak i tutaj całego samorządu Dyrektorom, 

nauczycielom, uczniom, rodzicom za ten rok, który też nie był łatwy. Za rok pewnych wyzwań ale 

dziękujemy za ten cały proces edukacyjny, za zaangażowanie, za to, że w sposób bardzo szczególny 

również została objęta tutaj młodzież uczestnicząca w wielu konkursach, reprezentowanych również  

i w powiecie, i poza powiatem. 26 nagród Wójta dla uczniów, którzy w sposób szczególny za naukę, 

również za wzorowe zachowanie, ale reprezentowanie również szkoły i gminy poza granicami naszej 

gminy.  

- posiedzenie Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, 11 gmin. Podsumowaliśmy co prawda tamtą 

kadencję i powiem tak szczerze, że po raz kolejny zgłoszono moją osobę na Szefa Związku Gmin Gór 

Świętokrzyskich, czyli wszyscy przedstawiciele, wybrano moją osobę jednogłośnie na 

Przewodniczącego Zgromadzenia Związku Gmin Gór Świętokrzyskich. Przez Związek właśnie udaje 

nam się podnosić standard tych gmin, które leżą wokół Parku Świętokrzyskiego, ale również  

i pozyskiwać środki na zadania własne, które nie dostalibyśmy z innych źródeł Przewodniczącym 

Zarządu został Pan Wójt Bielin - Sławek Kopacz, zastępcą został Burmistrz Suchedniowa i z Łącznej 

Pan Wojtek Fąfara został członkiem Zarządu, - Związek Miast i Gmin Regionu Świętokrzyskiego, czyli 

w skrócie mówiąc Konwent Wójtów, Burmistrzów, Prezydentów. Prowadziliśmy już po wyborach 

nowe spotkanie z kolegami Wójtami, Burmistrzami, gdzie określiliśmy swój plan działania, jakie 

mamy w najbliższym czasie podjąć działania związane chociażby z samorządem: niedoszacowanie 

służby zdrowia, niedoszacowanie subwencji oświatowej, niedoszacowania subwencji wyrównawczych 

czy ogólnej dla samorządów, ponieważ zlikwidowano CIT-y, PIT-y i z tego deficytu nasza gmina np. 

straciła około 4,5 do 5 mln. Mówiliśmy o szeregu wielu innych sprawach: planowaniu przestrzennym, 

sprawa obrony cywilnej, że wiele zadań spadnie na samorządy priorytetową formacją, która będzie  

w zarządzaniu kryzysowym na szczeblu gmin i tak dalej, to będą Ochotnicze Straże Pożarne, na których 

będzie przenoszony ciężar szkolenia, uzupełniania, obrony cywilnej, zarządzania kryzysowego. 

Połączone to będzie z akcją kurierską, itd.  

-  podziękowanie na moje ręce od Pana Wojewody i Pana Przewodniczącego za współpracę, za 

zaangażowanie na rzecz regionu świętokrzyskiego, za niezwykle aktywną postawę i profesjonalizm 

oraz siłę, otwartość na dialog, które tutaj mi przekazano na forum wszystkich Wójtów, Burmistrzów, 

Prezydentów. Na forum Województwa nas widzą jako tą Gminę Waśniów, bardzo bym powiedział tak 

pozytywnie. 

- Wojewódzkie obchody Dnia Strażaka. Odbyły się w Chęcinach. Reprezentowałem Zarząd Główny 

na tym święcie wojewódzkim. Druh Andrzej Świątek z OSP w Witosławicach otrzymał Krzyż św. 

Floriana 
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- Zarząd Główny OSP. Uczestniczyłem w Zarządzie Głównym. To zdjęcie pokazuje specjalnie, Zarząd 

Główny odbył się w siedzibie Polskiego Związku Łowieckiego, Wiceminister Spraw Wewnętrznych, 

Pan gen. Wiesław Leśniakiewicz, który mówił o powiązaniu służb Ochotniczych Straży Pożarnych  

i Polskiego Związku Łowieckiego również w działaniach właśnie szeroko rozumianego zarządzania 

kryzysowego 

- Zakończenie modernizacji drogi w Dobruchnie. Zrobiona jest ta galanteria, taka betonowa, kamienna. 

Odwodnienia, korytka.  

- Droga w Nowym Skoszynie od kościoła. Jak widzimy, postęp prac jest tutaj już bardzo mocno 

zaawansowany. Też wykładamy kamieniem, ponieważ tamte wody są o dość dużym opadzie. I ciąg tej 

drogi jest bardzo ładnie wykonywany. Droga w Nowym Skoszynie z drugiej strony. Do źródełka, jak 

można powiedzieć od strony Jeleniowa masa jest położona. Jak widzimy prace zjazdowe na posesje 

plus wyrównanie, zdjęcie tej skarpy, która utrudniała widoczność.  

- Droga Zagaje Grzegorzowskie, cały ten ciąg wejścia do drogi powiatowej został z powiatem 

uzgodniony, odebrany na miejscu. I ten cały ciąg drogi, jak widzimy, jest do końca. Jest droga 

wewnętrzna. Droga jest zrobiona z odwodnieniami, z przepustami, ze zjazdami 

- Budowa hali sportowej. Mieliśmy już tam kilka narad roboczych na tej budowie. Uzgadniamy 

wszystkie detale, które dotyczą ewentualnie jakichś spraw.  

- Modernizacja oczyszczalni ścieków, postęp prac. Tak jak mówiliśmy, zakres tutaj już jest mocno 

zaawansowany. Również stacje kontenerowe, które stoją już na zrzut ścieków, na przyjęcie ścieków  

i cała ta widać infrastruktura tutaj, łącznie z przygotowaniem do PSZOK-u, do tego budynku, który 

będzie również budowany na tej stacji. 

- Rewitalizacja zbiornika wodnego. Uczestniczymy w narodach roboczych. Po obrzeżu tego zbiornika, 

po tej stronie na całej długości bobry zrobiły z tego wału siatkę, dosłownie dziury. Prace trwają na 

bieżąco. ze wszystkimi mieszkańcami, którzy mają te grunty dochodzące ustaliliśmy, że nadmiar tej 

ziemi im przekażemy, po to, żeby podnieść ten teren, aby nie było zlewni i nie było podtopienia terenów 

niżej położonych, żebyśmy nie zakłócili stosunków wodnych.  

- Jutro Związek Gmin Gór Świętokrzyskich. Będziemy mieli jutro również, można powiedzieć 

skwitowanie działalność za poprzedni rok. Ja reprezentuję Związek i Pan Sylwek Grąkowski jako 

przedstawiciel wybrany przez Radę Gminy 

- Likwidacja barier architektonicznych w budynku Urzędu Gminy w Waśniowie poprzez remont 

łazienek oraz ciągów komunikacyjnych. Gmina otrzymała z PFRON-u kwotę, przez wniosek 

zapisanych 176 tys. Z Panią Skarbnik, w poniedziałek 1 lipca jedziemy na podpisanie umowy. 

- plan przestrzenny, czyli generalnie granice obszaru opracowania planu ogólnego są granice 

administracyjne naszej gminy. Oczywiście z wyłączeniem terenów zamkniętych innych niż ustalony 

przez Ministra ustalonego do spraw transportu. Podjęta została uchwała Rady Gminy w tym względzie, 

21 maja 2024 r. w sprawie przystąpienia. Wnioski dotyczące planu ogólnego Gminy Waśniów mogą 

być składane w terminie do 25 czerwca w siedzibie Urzędu Gminy.   informacje były rozplakatowe, 

podane i Sołtysów, Radnych, ale również na stronie internetowej. Mamy na to czas, aby wykonać ten 

plan do następnego roku. Ogłosiliśmy przetarg, zgłosiło się cztery firmy na wykonanie sporządzenia 

planu ogólnego dla Gminy Waśniów i powiem szczerze, Najtańsza oferta za 153 tys. brutto, najdroższa 

oferta prawie 300 tys.  

- podpisaliśmy 16 czerwca teraz umowę z Centrum Projektów Polska Cyfrowa, Fundusze Europejskie 

na rozwój cyfrowy i tutaj otrzymaliśmy kwotę w 100% na to zadanie. Podpisano tą umowę, żeśmy już 

dokonali. Jest to Cyberbezpieczny Samorząd Gminy Waśniów. Otrzymaliśmy 528 tys. W 100% jest to 

sfinansowane przez Ministerstwo Cyfryzacji.  

- wysoka jakość infrastruktury przedszkolnej szansą dla rozwoju Gminy Waśniów. Bardzo się cieszę, 

bo będziemy pewnie w następnym tygodniu lipca podpisywać stosowną, kolejną umowę. Projekt 
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dotyczy przedszkola, Szkoły Podstawowej w Mominie i w Waśniowie. Modernizacja trzech sal  

w Mominie, wyremontowanie, zostaną wymienione drzwi, podłoga itd. Otrzymaliśmy kwotę na projekt 

złożony ponad 1 mln 10 tys. Mamy 850 tys. dofinansowania i Szkoła Podstawowa w Waśniowie 

również 

- zespół ds. świetlic środowiskowych, wsparcie dla rodzin w Gminie Waśniów. Taki projekt dwuletni 

realizowała szkoła w Boleszynie i w Nowym Skoszynie, zostały zakończone w tamtym roku i szkoła 

w Mominie i szkoła w Waśniowie przystąpiła do takiego projektu. Mamy na to kwotę prawie 2 mln zł. 

Dofinansowanie jest 1 mln 850. Pozostałą kwotę - 150 tys. dokłada samorząd. Program będzie 

realizowany w ramach Funduszy Europejskich dla Świętokrzyskiego, przez dwa lata od wakacji do 31 

maja 2026 r.. Przez dwa lata będziemy mieli oczywiście doposażenia tych świetlic, na maksa w jednej 

i w drugiej szkole. Nauczyciele, którzy będą dodatkowo mieli zajęcia dedykowane dla dzieci  

i młodzieży, zajęcia logopedyczne, angielski, matematyka, socjoterapeutyczne, zajęcia sportowe,  

i korekcyjne z gimnastyki korekcyjnej, program z robotyki, jak i również pedagog w ramach pkt 

wsparcia rodziny, psycholog, pedagog itd. Na koniec dzieci z jednej szkoły w liczbie 30 dzieci z jednej 

szkoły i z drugiej wyjadą na 10-dniowe wakacje, czy inaczej pobyt albo w górach albo nad morzem,  

- ogłoszony został przetarg na modernizację jednego starego boiska sportowego i na budowie drugiego 

nowego boiska. Mówimy tutaj, że boisko w Jeżowie ze sztuczną nawierzchnią poliuretanową, czyli do 

gier zespołowych, łącznie z wyposażeniem wszystkich boisk, jak i również ogrodzeniem, modernizacją 

boiska sportowego, zagospodarowaniem jego otoczenia łącznie z dojściem, z chodnikami, itd. to jest 

w Jeżowie i boisko, to które mamy w Waśniowie asfaltowe, które będzie również na poliuretanie, 

przystosowane również do gier, ale również i do tak zwanego miasteczka ruchu drogowego, gdzie 

można będzie wszystkie te rzeczy do karty rowerowej i innej również zrealizować.  

-jesteśmy również w programie Smart Village, gdzie jednostka Momina, OSP Waśniów, Momina  

i Witosławice w tym programie uczestniczą, jest to szansa na pozyskanie zewnętrznych środków 

również na działanie, że tak powiem, w obszarze tych jednostek rozszerzenia działalności.  

Analizujemy każde wydatki, środki w budżecie, w każdym instytucji, w każdym tego słowa znaczeniu, 

środków zewnętrznych, własnych i tych, które są wpompowywane z zewnątrz 

Ostatnio na Związku Gmin Gór Świętokrzyskich poruszyliśmy temat, droga w Milejowicach jest po 

przetargu. Zobaczymy czy uda się uratować ten projekt przez to, że gmina, Łagów, musi mieć tutaj 

program dostosowawczy i naprawczy. Zobaczymy, bo to się rozstrzygnie, podejrzewam, że do końca 

tego tygodnia i będziemy wiedzieć, czy ta procedura jest, czy będzie wtedy wyłączenie gminy Łagów 

i przeniesienie tych środków na gminy te, które to procedowanie robią, ale poszły stosowne pisma, 

musieliśmy poczekać. Po przetargu na tą drogę mamy kwotę 980 tys.  

- komisja do szacowania szkód powstałych w wyniku przymrozków czy mrozu, który miał w maju,  

z początkiem maja. 18 czerwca teraz w tym miesiącu Komisja gminna, która szacowała te straty, 

sprawdzono 136 gospodarstw, to jest ponad 660 ha. Stwierdzono straty czereśni, śliwy, moreli, gdzie 

oszacowano w 100%. 80-90% jabłonie, wiśnie, porzeczki czarne, częściowo czerwone.. Ucierpiała 

również malina, porzeczka czerwona, truskawka oraz owoce jagodowe. Tutaj rozpiętość jest od 40 do 

70%. I proszę Państwa, rzepak oscyluje w granicach maksymalnie... Maksymalnie mówię, bo byli tacy, 

którzy żądali, żeby ta Komisja wpisywała im 70 czy 80%, no niestety nie jest to rzeczywistością. Trzeba 

powiedzieć, nie jest to niechęć komisji albo niechęć pomocy czy wsparcia rolników, ale faktycznie na 

tym gruncie wiele osób też nie zgłosiło w ogóle strat w rzepakach czy w innych uprawach, z racji tego, 

że one mają 8-10%, 12% w zależności od położenia gruntów przy ciekach wodnych, gdzieś tam przy 

lesie, gdzieś tam, itd., gdzie one miały jakąś wrażliwość większą. Komisja teraz kończy opracowanie 

tych wszystkich protokołów i będą one w dwóch jednobrzmiących egzemplarzach podpisane i wysłane 

również do Wojewody. Jaka będzie dalsza forma wsparcia pomocy, tego jeszcze nie wiemy. W tych 



 

7 
 

pracach uczestniczyli przedstawiciele Ośrodka Doradztwa Rolniczego, który wieloletnie mają 

doświadczenie na tym, wiedzą, jak to się robi 

- pojutrze będę w Kielcach po raz kolejny u konserwatora, ponieważ zobaczymy, jak będzie sprawa 

wyglądała tutaj z tymi zaleceniami, obostrzeniami, które są, i do kościołów, jak i do pomników, które 

mamy na terenie gminy z racji tego, że promesy mają określony czas realizacji. Jeżeli do 18 lipca nie 

ogłosimy procedury przetargów, to musimy wnioskować o przesunięcie terminów, aby nie utracić 

promes. Ale to jest dzięki, tylko mówię tym działaniom, gdzie po raz kolejny czy powtórny, wtórny są 

po raz kolejny poprawiane lub, że tak powiem przez konserwatora zabytków.  

Przewodniczący Mirosław Chamera podziękował Wójtowi za sprawozdanie o wydarzeniach, które 

miały miejsce między ostatnią sesją, a dniem dzisiejszym.  

6. Informacja Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej na temat Lokalnej Strategii Rozwoju 

na lata 2023-2027. 

Przewodniczący Mirosław Chamera podziękował Dyrektorowi Biura Zarządu Piotrowi Sadłocha 

za pismo i życzenia z okazji wyborów. Potwierdził, że są zainteresowani owocną współpracą i deklarują 

zaangażowanie. Poprosił pana Piotra o zabranie głosu. 

Dyrektor Biura Zarządu Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej Piotr Sadłocha: Dziękuję 

za umożliwienie ponownego spotkania się z Państwem i przedstawienia tego co będziemy robić. Ale 

zanim to zrobię to chciałbym Państwu oczywiście pogratulować wyboru. Część z Państwa jest 

ponownie wybrana, co oczywiście świadczy o zaufaniu, jakim Państwa zostali ponownie obdarzeni 

przez mieszkańców i myślę, że wszyscy z tego będą zadowoleni. Jeżeli chodzi o poprzedni okres: 

Gmina Waśniów dostała z naszej Lokalnej Grupy Działania wsparcie w wysokości 750 tys. zł. To jest, 

jeżeli chodzi tylko i wyłącznie o gminę. Te projekty inwestycyjne były robione we współpracy  

z Ochotniczymi Strażami Pożarnymi i to były inwestycje robione przy świetlicach wiejskich. Poza tym 

wsparcie otrzymywali przedsiębiorcy z Gminy Waśniów. I to tyle, jeżeli chodzi o takie podsumowanie 

co było dotychczas. W nowym okresie programowania, w naszym budżecie mamy zarezerwowane dla 

Gminy Waśniów ok. 1 mln zł. Mówię ok., ponieważ my ten budżet mamy w euro i ta ostateczna kwota 

będzie zależała od bieżącego kursu euro. Teraz przedstawię Państwu, na co będziemy mieli pieniądze, 

zarówno dla gmin czy organizacji pozarządowych z terenu gminy. Ze względu na spadającą liczbę 

mieszkańców, skurczył nam się niestety budżet na kolejny okres programowania. Stąd 

zdecydowaliśmy, że w nowym okresie programowania nie będziemy udzielać dotacji na rozpoczęcie 

bądź rozwój firm. Po prostu tworząc naszą strategię policzyliśmy, że średnio starczyłoby na jednego, 

może dwóch przedsiębiorców w gminie, więc to naprawdę bardzo, bardzo niewielkie pieniądze. 

Warunki wsparcia na nowy okres są trudniejsze, przygotowane przez Ministerstwo Rolnictwa, dlatego 

ten nowy budżet jest tylko skierowany do gminy, jednostek gminnych i organizacji pozarządowych.  

W strategii mamy 4 przedsięwzięcia.  

- Rozwój infrastruktury turystycznej. Przedsięwzięcie sfinansowane z Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego i tutaj mamy ok. 120 tys. zł na każdą gminę, na inwestycje związane  

z infrastrukturą turystyczną.  

- Rozwój ogólnodostępnej infrastruktury społecznej; mówimy, zarówno o infrastrukturze rekreacyjnej, 

kulturalnej, sportowej. Mówimy tutaj o budowie, ale też o wyposażeniu obiektów pełniących takie 

funkcje. Konkurs na to przedsięwzięcie będziemy ogłaszali w styczniu przyszłego roku, Tak że lipiec, 

sierpień będziemy przeznaczali na taką współpracę z gminami, żeby gminy były przygotowane, miały 

dokumentację techniczną, ponieważ w nowym okresie programowania wnioski będą, wszystkie 

wnioski składane przez system Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnej, więc tu musimy być 

rzeczywiście wszyscy dobrze przygotowani. Wartość inwestycji 500 tys. zł. Poziom dofinansowania 

dla gminy 75%. Jest on trochę wyższy niż w poprzednim okresie programowania, ale to nadal tylko 

75%. W przypadku wniosków realizowanych przez organizacje pozarządowe poziom dofinansowania 
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jest 100%, więc tutaj też pewnie wzorem poprzednich lat te wnioski będą robione formalnie przez 

organizacje pozarządowe, prawdopodobnie jakiejś OSP, przy współpracy z gminami, żeby mieć 

wyższy poziom dofinansowania. Tym bardziej, że trzeba pamiętać, że w przypadku gminy ten 75% jest 

liczony od kwoty netto, a w przypadku organizacji pozarządowych te 100% jest liczone od kwoty 

brutto, czyli jest rzeczywiście 100% dofinansowania.  

- Ochrona dziedzictwa kulturowego lub przyrodniczego wsi świętokrzyskiej. Dotacje przede 

wszystkim dla organizacji pozarządowych, kół gospodyń wiejskich, ochotniczych straży pożarnych, 

klubów seniora. Nieduże dotacje, takich od 5 tys. zł. I tak jak sama nazwa mówi ochrona dziedzictwa 

kulturowego, przyrodniczego. Konkurs będziemy robili w połowie przyszłego roku, ponieważ mamy 

informację z agencji, że system na tego typu projekty będzie gotowy w pierwszym kwartale przyszłego 

roku. Początki są zawsze bardzo trudne. Ja mogę Państwu powiedzieć, że my mamy, jako Lokalna 

Grupa Działania, złożony wniosek na nasze funkcjonowanie i wniosek jest dawno rozpatrzony, a Urząd 

Marszałkowski nawet w systemie nam nie może informacji pisma wysłać, bo nie działa taki element 

tego systemu jak wysłanie pisma do nas. Więc stąd my się nie chcemy spieszyć, bo nie chcemy, żeby 

nasi beneficjenci czy gminy przeżywały jakiś stres, bo system źle działa.  

- Włączenie społeczne osób w niekorzystnej sytuacji. Tutaj, w naszej strategii, jako te osoby  

w niekorzystnej sytuacji mamy zdefiniowane dzieci i młodzież, osoby niepełnosprawne i ich 

opiekunowie oraz seniorzy. Generalnie chcemy, aby pieniądze z naszej strategii szły na odciągnięcie 

dorosłych od telewizorów, młodzieży od komputerów, smartfonów, żeby trochę więcej ruchu było 

wśród młodzieży, żeby ta młodzież nie siedziała zamknięta w domach. To też będą dotacje dla 

organizacji pozarządowych na różne przedsięwzięcia, zarówno rekreacyjne, sportowe, kulturalne, takie 

też rozwijające zainteresowania, pasje, przygotowujące trochę młodzież do życia w dorosłości. 

Oczywiście dla seniorów chodzi nam tutaj o trochę też o odciążenie gmin, bo seniorzy są bardzo 

aktywni. W ostatnim czasie dużo dostawali dofinansowań z FS plus z Urzędu Marszałkowskiego i tak 

przyzwyczaili się pukać do gmin o dofinansowanie wycieczki, wyjazdu do kina. Więc tak, żeby trochę 

odciążyć te gminy to przygotowaliśmy takie działania, żeby seniorzy do nas pukali. Poziom 

dofinansowania 100%. Projekty od 5 tys. zł po to, żeby te organizacje rzeczywiście było stać i żeby nie 

było sytuacji takich, że organizacje nam powiedzą, że fajnie, że macie projekt za 20 tys. zł w 100% 

dofinansowania, ale co z tego jak jest na zasadach refundacji i my nie jesteśmy w stanie 20 tys. zł 

uzbierać, więc będziemy mieli więcej pracy, bo więcej takich niedużych wniosków, ale to będzie raczej 

z korzyścią dla mieszkańców. Jeżeli chodzi o moje wystąpienie, to to tyle. Jeżeli mają Państwo jakieś 

pytania, a chcieliby Państwo, żeby coś uszczegółowić to bardzo proszę. 

Przewodniczący Mirosław Chamera zapytał  ktoś z Pań/Panów Radnych chciał zabrać głos?  

Wójt Krzysztof Gajewski: Panie Dyrektorze, chcemy podziękować za tą bieżącą współpracę. Za te 

wszystkie możliwości, które są stwarzane dla nas również, nawet te najmniejsze, bo nie ma tutaj 

lepszych, gorszych, tylko wiemy, że tak, jak były te transze dzielone, to były proporcjonalnie albo przez 

ilość mieszkańców, albo te środki, tak jak mówimy, w jakimś komponencie jednakowym dla 

wszystkich, którzy mogli skorzystać, że tak powiem, z tych różnych form wsparcia finansowego. 

Dziękujemy za tą przejrzystość, za transparentność, bo tutaj czujemy się jak partnerami w tym 

wszystkim, co jest realizowane. Dla Pana, dla Pana pracowników Lokalnej Grupy Działania. I myślę, 

że my też jesteśmy aktywni w tej formie, bo tam jest, i Pan Sylwek Grąkowski w tym składzie, jest 

Pani Asia Zajączkowska również, tak że mamy dobrą reprezentację, jest Pani Bożena Ogonowska 

również, więc mamy po prostu przedstawicieli i wiemy, co się tam dzieje, i wiemy co możemy 

realizować, w jakim czasie, itd. Więc jeszcze raz w imieniu swoim, samorządu, pracowników chciałem 

podziękować za tą bieżącą współpracę, za pomoc i za wsparcie, również i za środki, które trafiają też 

w jakimś tam kolejnym kanałem na naszą gminę. Bardzo dziękuję.  

Pan Piotr Sadłocha ze względu na obowiązki opuścił obrady Rady Gminy. 
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Przewodniczący Mirosław Chamera poprosił Radnego Powiatowego o zabranie głosu. 

Radny Rady Powiatu Ostrowieckiego Janusz Bugajski: Na początku chciałbym bardzo serdecznie 

podziękować wszystkim Państwu za zaproszenie mnie na dzisiejszą sesję. Chciałbym Państwu 

serdecznie pogratulować wyboru jako Radnym, części z Państwa miałem okazję zrobić to osobiście, 

części gratuluję tutaj. Gratuluję też Panu Wójtowi, Panu Przewodniczącemu, Pani Przewodniczącej. 

Miło spotkać się w takim gronie. Nowe twarze również są. Również im gratuluję i życzę powodzenia. 

Drodzy Państwo, uczestnicząc w spotkaniach przedwyborczych często deklarowałem coś takiego jak 

współpracę pomiędzy Radą Powiatu, Radą Gminy i Panem Wójtem. Chciałbym Państwu powiedzieć, 

że podtrzymuję swą deklarację i nie ukrywam, że poczyniłem pewne kroki, żeby te relacje były o wiele 

lepsze niż do tej pory. Udało mi się w tej Radzie w Powiecie uzyskać jakieś funkcje, dzięki którym 

mam wpływ na to, co się w tej Radzie dzieje, więc myślę, że dzięki temu będzie łatwiej negocjować 

jakieś projekty czy sprawy bieżące, które dotyczą naszej gminy. W tym momencie duży nacisk kładę 

na sprawy, które można powiedzieć pozostały nierozwiązane przez kilka ostatnich lat. Są to takie 

drobne sprawy. Tu Pan Radny Nowak zgłosił mi taki problem drogi, która od wielu, wielu lat była 

nieprzejezdna. I też właśnie tego typu sprawy najbardziej doskwierają mieszkańcom, a niekoniecznie 

wymagają dużego nakładu finansowego. Pozwoliłem sobie poprosić Pana Wicestarostę Łukasza 

Dybca, żeby, jeżeli znajdzie chwilę czasu przyjechał tutaj do nas w teren, zobaczył takie najpilniejsze 

sprawy, które są do realizacji, które Powiat mógłby zrobić w miarę szybko. I Pan Wicestarosta obiecał 

mi, że w miarę możliwości, możliwe, że w tym tygodniu, jak nie w tym, to w następnym, Pana Wójta 

też powiadomię odpowiednio wcześniej, żeby znalazł chwilę czasu i wspólnie podjechali byśmy, 

zobaczyli byśmy co, które odcinki są najgorsze, najtrudniejsze i takie najbardziej potrzebne do 

realizacji. Drodzy Państwo, nie chcę tutaj przedłużać, bo dzisiejsza sesja naprawdę będzie długa i dużo 

spraw macie Państwo do omówienia, spraw bardzo ważnych dla gminy, m.in. absolutorium. Powiem 

szczerze, że sesję absolutoryjną mamy już w Powiecie za sobą. W ubiegły piątek się ona odbyła. 

Starosta Agnieszka Rogalińska uzyskała absolutorium. Co prawda nie jednogłośnie, ale absolutorium 

uzyskała większością. Tak że sprawy Powiatu, można powiedzieć, ruszają ostro do przodu. Myślę, że 

na chwilę obecną to tyle. Dziękuję Państwu za uwagę.  

Przewodniczący Mirosław Chamera: Sprawy będziemy monitorować na bieżąco, ponieważ  

kontakt mamy. Problemy będziemy zgłaszać. Lekko nie będzie, ale z tego miejsca również chciałem 

pogratulować koledze wyboru. Jest to jednak odpowiedzialna funkcja. Tak jak tutaj z uprzednimi 

przedmówcami, jestem pewien, że nasza współpraca będzie owocna i zadowalająca obydwie strony.  

Wójt Krzysztof Gajewski: Mieliśmy już z Panem Januszem spotkanie w Starostwie. 

Rozmawialiśmy właśnie o drogach, m.in. o tych dwóch odcinkach, kiedy wejdą firmy - do końca 

czerwca. Gmina ma już plan, tak jak mówiłem, reorganizacji Ruchu na drodze z drogą wojewódzką, 

na drogę powiatową od Czajęcic do Kowalkowic jest już ustalony, przyjęty. Rozmawialiśmy  

o sprawach i remontów, i sprawach takich drobnych rzeczy, które można już gdzieś tam zareagować  

i można to wykonać. Dlatego umówiliśmy się tak z Panem Januszem, że wszystkie rzeczy takie, które 

mamy m.in. mówiliśmy o przejściu dla pieszych w miejscowości Garbacz, między sklepem, między 

właśnie ośrodkiem zdrowia, jak i przystankiem, po jednej i po drugiej stronie. Wniosek stosowny już 

jest złożony. Rozmawialiśmy z Panią Starostą, Panią Rogalińską na ten temat. Prosiłem, żeby można 

było jakieś procedowanie zrobić szybkie, ponieważ ten wniosek był składany jesienią tamtego roku  

i on przez Komisję Bezpieczeństwa został zaopiniowany pozytywnie, ale na razie nic w tym temacie 

nie zrobiono. W związku z czym chcemy i prosimy i robimy wszystko, żeby to w miarę jak najszybciej 

zrealizować. Pytania nasze, jak będzie z dalszą perspektywą na drogach powiatowych. Na razie nikt 

nic nie wie, bo my sami nie wiemy jak będzie z KPO, czy funduszu dróg samorządowych będzie czy 

będzie... My czekamy też na fundusz dróg dojazdowych do pól, bo jeszcze nie mamy tutaj decyzji ani 

odpowiedzi. Ma być  koło 15 lipca, miało być to na koniec czerwca. Pan Janusz Bugajski został 
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zauważony również w tej radzie, to trzeba powiedzieć, że jest szefem Komisji Rewizyjnej. Jeszcze 

chyba Wiceprzewodniczącym jakiejś Komisji, więc gratulujemy, bo to też świadczy o tym, że jesteśmy 

gdzieś tam też widoczni. I myślę, że to słowo będzie się również liczyło w tym gremium. Zaprosiliśmy 

wszystkich Radnych powiatowych, ale to myślę, że Pan przewodniczący uzupełnił moją wypowiedź.  

Radny Powiatowy Janusz Bugajski: To przejście w Garbaczu, będę w tej sprawie rozmawiał, 

możliwe, że w tym tygodniu. Jeżeli uda się, że Pan Łukasz Dybiec Wicestarosta podjedzie w tym 

tygodniu, więc weźmiemy go na miejsce, żeby on to zobaczył. Jak to wygląda od strony technicznej, 

myślę, że Pana Naczelnika też poprosimy, żeby przyjechał z nim. Natomiast jeżeli chodzi o Komisję, 

to celowo chciałem się dostać do Komisji Rozwoju Powiatu i Infrastruktury i jestem tam 

Wiceprzewodniczącym w tej Komisji, bo bardzo mi zależało na tym, żeby mieć bieżący wpływ na to, 

co dzieje się na drogach. Zresztą ciągle to powtarzałem od samego początku i myślę, że w tym kierunku, 

w dobrym kierunku to poszło. I tak jak mówię, cieszę się z tego powodu, na pewno z Panem Wójtem 

będzie współpraca się układała bardzo dobrze. Ja ze swojej strony to deklaruję. Dziękuję bardzo. 

 Przewodniczący Mirosław Chamera: Nie jest żadną tajemnicą, iż oczekujemy największej 

współpracy w dziedzinie budownictwa dróg na terenie Gminy Waśniów, ponieważ w Starostwie 

Powiatowym, ze wszystkich gmin podległych Staroście Gmina Waśniów ma najdłuższą linię dróg 

powiatowych. I tutaj oczekujemy takiej współpracy. Jak już wcześniej wspomnieliśmy, mamy silną 

grupę przedstawicieli okręgu, gdzie wchodzi Gmina Kunów - Waśniów. Radnymi Powiatowymi zostali 

wybrani Pan Andrzej Jabłoński, Pan Grzegorz Kazimierski i Pan Janusz Bugajski, na dzień dzisiejszy 

również wspomniani zostali zaproszeni, niemniej jednak telefonicznie z przyczyn losowych 

przepraszają. Nie mogli się stawić, niemniej jednak deklarują, że na następną sesję przybędą. 

Zwyczajem poprzednich lat też na sesję zaproszę Panią Starostę i Pana Starostę. Będziemy rozmawiali 

o sprawach współpracy. Niemniej jednak jesteśmy świadomi, że każdy musi sobie ułożyć już tą pracę, 

ten tok tak że na spokojnie będą Państwo starostowie zaproszeni.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań/Panów Radnych chciał zabrać głos? Zgłoszeń nie było 

 

7. Przedstawienie Raportu z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Waśniów na lata 2022-25 

realizowanego w 2023 roku. 

 Przewodniczący wyjaśnił, iż ta tematyka była omawiana szczegółowo na Komisjach przez Panią 

Kierownik szczegółowo referowała na Komisjach. Zapytał czy ktoś z Pań/Panów Radnych chciał 

zabrać głos? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie 

Przedstawienie Raportu z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Waśniów na lata 2022-25 realizowanego w 2023 

roku. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 
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Bożena Porępska 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie - 14 głosów za.  

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr LVII/410/2023 

Rady Gminy w Waśniowie z dnia 19 grudnia 2023r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Waśniów na lata 2024 - 2028. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż ten projekt uchwały również szeroko omawiali na Komisjach 

tematycznych. Poprosił panią Skarbnik o skrótowe przedstawienie zagadnień poruszonych  

w projekcie uchwały. 

Skarbnik Bogumiła Bugaj: Zmiana w WPF-ie dotyczy dwóch zmian, które są skutkiem zmian  

w budżecie i uchwały w sprawie dotacji dla powiatu ostrowieckiego na pomoc finansową. Zmiany te 

dotyczą: świetlic środowiskowych, ponieważ zadanie było przyjęte w budżecie, jako koordynator był 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. Obecnie jest to podzielone na Urząd i Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej, który będzie się zajmował zatrudnianiem i wynagrodzeniem wychowawców świetlicy. 

Natomiast pozostałe wydatki będą realizowane w Urzędzie. Świetlice tak, będą realizowane  

w Waśniowie i Mominie. Druga zmiana dotyczy udzielenia pomocy finansowej dla powiatu 

ostrowieckiego. Jest to droga powiatowa w Garbaczu. Zadanie jest po przetargu, wartość zadania po 

przetargu: 1 205 980,00zł to środki Polskiego Ładu i 225 tys. - na pół po 50% Gmina Waśniów i Powiat 

Ostrowiecki. Ponieważ mieliśmy w budżecie tylko 17 500,00zł, zmiana dotyczy zwiększenia do kwoty: 

112 923,32zł. Dziękuję bardzo i proszę o przyjęcie powyższych uchwał.  

Przewodniczący podziękował. Zapytał czy ktoś z Pań/Panów Radnych chciał zabrać głos? 

Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr LVII/410/2023 Rady 

Gminy w Waśniowie z dnia 19 grudnia 2023r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Waśniów na lata 2024 - 2028. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Bożena Porępska 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie - 14 głosów za.  

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2024 

rok. 

Radna Małgorzata Ślusarz wyszła z obrad. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż jest to praktycznie tożsamy projekt uchwały co WPF, jednak godnie  

z obowiązującymi przepisami muszą rozdzielać te projekty uchwały. Przewodniczący zapytał czy ktoś 

z Pań/Panów Radnych chciał zabrać głos? Wyjaśnił, iż pani Skarbnik szczegółowo omawiała wszystkie 

subtelności tego projektu na Komisjach tematycznych. Wydaje mu się, że sprawy są wszystkie jasne. 
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Przewodniczący ponownie zapytał czy ktoś chciał zabrać głos? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Radna Małgorzata Ślusarz wróciła na obrady. Przewodniczący zapytał czy weźmie udział  

w głosowaniu czy zamknąć głosowanie. Rada wyraziła chęć udziału w głosowaniu.  

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Bożena Porępska 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie - 14 głosów za.  

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż ten projekt uchwały również szczegółowo omawiany był na 

Komisjach tematycznych. Zapytał czy ktoś z Pań/Panów Radnych chciał zabrać głos? Wyjaśnił, iż Rada 

udziela Powiatowi Ostrowieckiemu w formie dotacji celowej - łącznie kwotę 600 tys. zł w dwóch 

transzach po 300 tys. w 2024 i w 2025 z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania remont drogi 

powiatowej nr 1597 Waśniów-Momina. Ponownie zapytał czy ktoś chciał zabrać głos? Zgłoszeń nie 

było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ostrowieckiego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Bożena Porępska 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie - 14 głosów za.  

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego. 
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Przewodniczący wyjaśnił, iż ten projekt uchwały również szczegółowo omawiany był na 

Komisjach tematycznych. Zapytał czy ktoś z Pań/Panów Radnych chciał zabrać głos? Zgłosił się wójt. 

Wójt Krzysztof Gajewski: Wcześniejsze te przetargi i uzgodnienia, które były, dotyczyły dróg 

między powiatem a gminami. Środki zewnętrzne, które otrzymują, wynoszą np. 80%, pozostała kwota, 

która jest brakująca, Powiat proponował 50/50, czyli załóżmy te 20% było dzielone wtedy na samorząd 

i na powiat. Wynikało to z tego jakby, z tej proporcji. Tylko załóżmy jedną uwagę jeszcze, o czym ja 

mówiłem, Pani Staroście, zresztą Pan Janusz to był świadkiem jako Radny powiatowy mówiłem, że 

gmina Ostrowiec, która ma nadwyżki budżetowe, ma inną sytuację, ma inny dochód np. na mieszkańca, 

a gmina Waśniów, która ma tam 1 tys. załóżmy 3zł, mamy chyba dokładnie na mieszkańca dochodu,  

a tamci mają, samorządy inne mają o wiele większe. Mają ten budżet inny, inne możliwości i myślę, że 

w wielu, wielu powiatach jest tak, że nie ma tej idealnej, takiej proporcji, bo jak ten, który nie będzie 

miał na własne dochody, nie będzie mógł realizować własnych zadań i będzie to uwarunkowanie, że 

jak nie dał 50%, to powiat nie będzie robił drogi, która jest jego drogą, to, to jest zupełnie absurdalne. 

Dlatego tutaj myślę, że ten temat jest bardzo ważny i istotny, że w tych rozmowach czy spotkaniach 

będziemy musieli ten temat my podjąć, jako samorząd naszej gminy. Myślę, że to jest bardzo ważne, 

bo z racji środków, jakie możemy mieć możemy takiej kwoty nie wygospodarować. Gdyby kwota, 

którą chcieli dofinansować do drogi do Momina-Waśniów, to musielibyśmy dołożyć 1 mln 200 i to 

byśmy wtedy mieli i nie mielibyśmy nawet grosza na własne remonty, na drogi nawet czy na udział  

w budowie własnych dróg, tych, które robimy teraz. Gdybyśmy tylko się zgodzili na taki ruch. A w tym 

stanie rzeczy po pewnych negocjacjach, po wielu dyskusjach podjęliśmy, że ten temat jest finansowany 

właśnie 600 tys. Jak doskonale Państwo wiedzą, dajemy 300 w tym roku i 300 w następnym roku, bo 

gdybyśmy to też wydali w jednym roku, to też byśmy sobie ograniczyli możliwość inwestycyjną.  

W związku z czym to są bardzo ważne sprawy, nie takie, tak sobie rzucone gdzieś tam. Tutaj kolejny 

temat, który się pojawił, bo myśleliśmy, że te pieniądze, które ma powiat na drogę, ten 1 km 200 

najgorszego odcinka w stanie technicznym od parku w kierunku Garbacz-Jeziorko, 1 km 200, ta kwota 

wystarczy. Się okazuje, bo po przetargu, że akurat brakuje 200 tys. i było pytanie czy unieważniono 

przetarg, czy dokładamy jako samorząd 50% tej kwoty i powiat 50%. No tu chodziło o 100 tys., no 

niecałe, prawda? W związku z czym świadomie podejmujemy takie działanie, bo te ceny też przy 

przetargach na drogi wcale nie będą tańsze. W związku z czym podjęliśmy świadomie taką decyzję  

i po raz kolejny dokładamy do drogi powiatowej. Gdyby to była droga nowa budowana, tam gdzieś, 

której nie było, ale my ją po prostu odtwarzamy, remontujemy. A my mamy na terenie gminy jeszcze 

szereg dróg, gdzie mamy jeszcze drogi szutrowe lub drogi gruntowe. Tak jak powiedziałem, że my 

mamy na terenie Gminy Waśniów prawie 170 km, 168 km dróg gminnych i dróg dojazdowych, tak że 

to jest najdłuższa sieć dróg, jaką mamy. Nie tylko w powiecie, myślę, że i w tej części województwa. 

W związku z czym mamy dużo tych dróg zrobionych. Faktycznie tych dróg robimy z różnych źródeł, 

pozyskujemy, a to z Ładu, a to z PGR-owskich gmin, nie z takiego, to z takiego rozdania ale mimo 

wszystko mamy jeszcze szereg dróg, które składaliśmy np. ta droga od Mirogonowic do Kraszkowa. 

Czy drogi te, które mamy, droga przez Jeżów, droga przez Grzegorzowice. Wszystkie te drogi 

wymagają nakładów słuchajcie, i tutaj, gdyby teraz każdy chciał od nas tego 50% udziału, to będzie 

nam ciężko, że tak powiem, przy tych ograniczonych jeszcze dochodach, żeby sprostać takim 

wymogom, o którym tutaj mówiliśmy, bo wszystkie inne koszty mamy niewspółmiernie wysokie. 

Dlatego tutaj zdecydowaliśmy się, że do tej kwoty dołożymy tą kwotę, brakujące środki po to, żeby 

uruchomić procedurę i żeby zdążyć z realizacją tej inwestycji. To tyle. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań/Panów Radnych chciał zabrać głos? Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ostrowieckiego. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Bożena Porępska 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie - 14 głosów za. 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Waśniowie 

Przewodniczący Mirosław Chamera wyjaśnił, iż projekt uchwały był szczegółowo omawiany był 

na Komisjach tematycznych. Sprawa dotyczy praktycznie kosmetycznych zmian, jeśli chodzi o Statut. 

Wprowadzanie zgodnie z przepisami sformułowań i stwierdzeń. Tak że wydaje mi się, że sprawa czysto 

porządkowa, nieskomplikowana.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań/Panów Radnych chciał zabrać głos? Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Waśniowie 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Bożena Porępska 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 14 głosow za. 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Waśniów. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż pismo w sprawie skargi na działania wpłynęło do Rady Gminy 

zgodnie z obowiązującymi przepisami. Przewodniczący Rady przesłał do Komisji Skarg i Wniosków. 

Komisja przy czynnym udziale prawnika zajęła się tą sprawą. Przewodniczący poprosił 

Przewodniczącego Komisji Skarg i Wniosków Pana Mariusza Salę o sprawozdanie z tego zdarzenia.  
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Mariusz Sala: Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji w dn. 19 czerwca 2024 r. rozpatrzyła skargę na Pana Wójta Gminy Waśniów w sprawie 

własności wodomierza. Po zapoznaniu się z dokumentacją oraz ze stanowiskiem Pana Wójta Gminy 

Waśniów i konsultacją z prawnikiem Komisja uznała, że skarga jest bezzasadna. Podmiot składający 

skargę nie złożył dokumentów potwierdzających rozwiązanie umowy. Ponadto wszystkie rachunki za 

wodę były regulowane na bieżąco przez obecnych właścicieli. Kartoteka nie posiada żadnych 

zobowiązań wobec gminy, dlatego Komisja uważa skargę, że jest bezzasadna. W dn. 20 czerwca 2024 

r. podczas Komisji tematycznych zostało przedstawione stanowisko Komisji Skarg i Wniosków  

i Petycji dlaczego skarga jest bezzasadna.  

Przewodniczący Mirosław Chamera wyjaśnił, iż Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przedstawiła 

do Rady Gminy uchwałę nr II/1/2024 o wspomnianej treści. W tym temacie i tym projekcie uchwały 

Rada Gminy na Komisjach tematycznych szczegółowo omawiała wszelkie zawiłości tej sprawy  

i doszła do wniosku jak na wstępie Komisji Skarg i Wniosków  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy ktoś z Pań/Panów Radnych chciał zabrać 

głos w sprawie przedmiotowego projektu uchwały? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Waśniów. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Bożena Porępska 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie - 14 głosów za. Przewodniczący wyjaśnił, iż  skarga 

była rozpatrywana na działalność Wójta, ponieważ za wszystkie działania pracowników/kierowników 

odpowiada Pan Wójt, dlatego ta skarga była w tej formie rozpatrywana.  

Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach do godziny 11:05 

 

Przewodniczący Mirosław Chamera wznowił obrady po przerwie. Powitał: kierownika Gminnego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej dr Jana Kaczanowskiego,  Państwowej Szkoły Publicznej w Boleszynie 

Mirosławę Nowicką, Dyrektor PSP Momina,  Barbarę Poreckowską, Wicedyrektor PSP w Mominie 

Barbarę Granat, serdecznie witam Panią Dyrektor PSP w Waśniowie Beatę Cebulę, Wicedyrektora PSP 

w Waśniowie Mariusza Wojtachnio, Dyrektor GOKiS Marzenę Karcz oraz  Prezesa OSP Garbacz, Pana 

Pawłowskiego Stanisława.  

 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Waśniowie. 

 



 

16 
 

Przewodniczący wyjaśnił, iż ten projekt uchwały na Komisjach tematycznych omawialiśmy 

szczegółowo. Na biuro Rady Gminy została złożona uchwała nr IV/10/2024 Rady Społecznej 

Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej z dn. 10 czerwca 2024 r. w sprawie zaopiniowania rocznego 

sprawozdania finansowego Gminnego Zakładu Opieki Społecznej, podpisana przez Przewodniczącego 

Rady Społecznej - Pana Krzysztofa Gajewskiego. Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Na 

podstawie sprawozdania i tego projektu uchwały Rada Gminy rozpatrzyła materiały i właśnie 

opracowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Waśniowie. Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań/Panów Radnych 

chciał zabrać głos w sprawie tego projektu uchwały?  Zgłosił się Wójt, Szef Komisji Rady Społecznej.  

Wójt Krzysztof Gajewski: Myślę, że ten punkt połączyłbym z rozpatrzeniem projektu uchwały  

w sprawie oceny raportu o sytuacji ekonomicznej, bo one się ściśle wiążą ze sobą. Na Radzie 

Społecznej, którą odbyliśmy przeanalizowaliśmy całą strukturę wydatków, dochodów, wydatków, 

generalnie precyzując wszystkie aspekty, które są w działalności Gminnego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej. Porównywaliśmy również wykonanie budżetu rok wcześniej, gdzie jeszcze ustawa 

COVID-owa i system wsparcia finansowego funkcjonował. Mówimy teraz o tym programie 40+, jak  

i również wszystkich zawartych porozumieniach i umowach na stawkę kapitacyjną dla poszczególnych 

gminnych zakładów, czy to publicznych, czy niepublicznych zakładów opieki zdrowotnej. 

Przypominam, że jesteśmy jedyną jednostką w powiecie ostrowieckim, gdzie organem założycielskim 

dla GZOZ-u jest samorząd gminny. To jest ważna sprawa, bardzo istotna. Gro samorządów lat temu 

kilka lub kilkanaście podjęło decyzję o tym, że GZOZ-y zostały przekształcone w zakłady 

niepubliczne. W powiecie naszym tylko jest szpital ostrowiecki, ale pozostałe wszystkie przychodnie, 

wszystkie poradnie, te, które są, to są niepubliczne i we wszystkich gminach, również powiatu 

ostrowieckiego. Narodowy Fundusz, ustalając pewne normatywy, jeżeli chodzi o funkcjonowanie, 

przekazywanie środków, wykonanie za poszczególne, że tak powiem priorytety w POZ-ach, daje 

określoną stawkę. Niektóre te stawki już są rok, półtora czy dwa w ogóle nie zmienione, mimo inflacji, 

kosztów, większych wydatków czy to na utrzymanie, czy na bieżące wydatki, nie mówiąc już  

o środkach, nośnikach energii itd., czy chociażby zakupach, które w wymogach muszą spełniać zgodnie 

z decyzją sanepidu wszystkie obostrzenia. W związku z czym mówimy, że te stawki kapitacyjne to jest 

jedno, druga rzecz, że wykonujemy usługi, tj.: stomatologia czy ginekologia, które nie mają rejonizacji 

i mimo wszystko te formy działalności prowadzimy już odpowiednio, w tamtym roku to na nasze 

wnioski, działania Narodowy Fundusz nie zareagował. Obsługujemy pacjentów czy pacjentki z terenu 

gminy Kunów czy Nowej Słupi, czy innych miejscowości, bo nie ma rejonizacji, ale musimy koszty 

ponosić, w związku z czym płace, nie płace, utrzymanie, a my mamy ten przydział środków tylko na 

populację Gminy Waśniów. Wiąże się to z jakimś tam deficytem, bo nadwykonania nie są regulowane, 

nie są płacone, jak i również te rzeczy, które były wykazywane tutaj przez księgowość i przez Pana 

Kierownika do Narodowego Funduszu Zdrowia. Nie było reakcji. Nie wiemy jak będą wyglądać dalsze 

kontrakty, do 30 czerwca tego roku są stawki określone na bazie ustawy kapitacyjnej, a stawki 

kapitacyjne to inaczej godzina wyceniona do pracy tam: pielęgniarki szkolnej, środowiskowej, 

zabiegowej itd., w przeliczeniu oczywiście na sekwencje pacjentów, w jakiej grupie pacjentów mamy, 

ile tych pacjentów jest. Im mniej pacjentów, tak samo jak i w szkole im mniej uczniów, tym mniej 

pieniędzy. 

 Samorząd Gminy Waśniów w minionym roku dofinansował: zakup urządzenia  USG i inne rzeczy. 

To co możemy, na doposażenia, na remonty, na jakieś inne rzeczy, możemy wkładać, dopłacać, nie 

możemy środków przekazywać. Były różne pomysły na funkcjonowanie Gminnego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w swoim czasie. Czekaliśmy na to, żeby dostać pieniądze i środki, aby te ośrodki dwa 

wyremontować czy rozbudować. Samorząd włożył oprócz środków zewnętrznych udział własny w tej 

budowie. Ośrodek zdrowia w Waśniowie, jak i w Garbaczu został komplementarnie, wyposażony, 
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wyremontowany. Rozbudowano nośniki dla niepełnosprawnych, tam winda, tam jest platforma itd. 

Łącznie z pełnym, kompletnym wyposażeniem. Również weszliśmy w system zabezpieczenia ośrodka, 

agregat prądotwórczy, wymiana gabinetów stomatologicznych, do ginekologii i do bieżących działań 

jakie ma zadania POZ, więc to wszystko co mogliśmy zrobić. Zakupiliśmy również nowy samochód, 

bo tamten już był wyeksploatowany i przekazaliśmy również dzięki środkom, które dotarły na COVID-

owym, częściowo również na budżet samorządu. Wykonano dogłębną analizę, łącznie ze wszystkimi 

zabiegami i staraniami się do Narodowego Funduszu. Pan Kierownik pozyskuje środki, czy to  

z medycyny pracy, czy z podmiotów, które obsługuje Gminny Zakład Opieki Zdrowotnej. 

Zastanawiamy się ewentualnie,  było to również analizowane, nad wykorzystaniem powierzchni 

ośrodka zdrowia w Waśniowie, ewentualnie o kolejnych jakichś gabinetach. Z tego, co wiem Narodowy 

Fundusz nie rozszerzy w ramach funduszu, musiałaby być to prywatna praktyka, ewentualnie przez 

lekarza. Wiemy jaki jest dzisiaj dostęp do niektórych specjalistów, ale nie jest to takie proste 

utworzenie, ponieważ nie każdy lekarz, który pracuje w uspołecznionej służbie zdrowia, może 

wykonywać czynności poza systemem Narodowego Funduszu Zdrowia. Niewystarczający jest,  

w ogóle zasób kadry lekarskiej. Wszędzie jest niedobór lekarzy, którzy świadczą usługi na poziomie 

POZ-u. U nas, myślę, że Pan doktor powie, ta sytuacja jest w miarę stabilna, chociaż chcielibyśmy 

wzmocnić pewne piony pediatrii czy również lekarzy rodzinnych. I powiem jeszcze mamy kolejny 

problem, który nas stawia zupełnie w innej sytuacji, jeżeli obok mamy Gminne Zakłady Opieki 

Zdrowotnej, czy to Miejskie w Ostrowcu, które ma 12 czy 16 tys. mieszkańców, a my mamy 5 tys. 400, 

to my musimy się posługiwać i poruszać się w obszarze środków jakie otrzymujemy na taki potencjał. 

Nikt nam nie da ekstra pieniędzy. Mamy ten potencjał przewidziany stosunkowo na ten poziom 

finansowy, który jest. Nigdy nie było negocjacji takich, że Narodowy Fundusz negocjował stawki itd. 

Raczej to było wskazane, że wszystkie podmioty mają taką ofertę. Jak chcecie, to się podpisujecie, nie 

chcecie, to podmioty sąsiednie przejmą waszą gminę czy wasz GZOZ. Takie były zawsze dyskusje  

i nigdy nie mogliśmy powalczyć, i nie ma tu zróżnicowania czy będzie miał ktoś 3 tys., 4, 5, czy 15 

tys. to ten duży, jak to mówią może więcej, bo ma większy potencjał, większe środki. I taki Kierownik 

ZOZ-u, może dać danemu lekarzowi więcej i po prostu w ten sposób przejmują ludzi, którzy mogą 

świadczyć taki, a nie inny poziom usług.  

Mamy warunki w ośrodkach bardzo dobre, wyposażenie tak, dostępność na pewno tak. To, co 

świadczymy te usługi na poziomie kontraktu podpisanego z NFZ-em, do godz. 18.00 musimy ten 

wymóg spełniać. Natomiast jest prawda, że analizowaliśmy całą tę sytuację od strony finansowej, 

wydatków, dochodów, które są takie, a nie inne. I bilans sporządzony na dzień 31 grudnia roku 

obrachunkowego 2023, wskazujący po stronie aktywów i pasywów sumę 2 404 614 zł. Za rok 

obrachunkowy rachunek zysków i strat wynosi 124 tys. zamykający się stratą netto. W związku z czym 

mówimy, że też jak przekazywanie środków przez Narodowy Fundusz wykonanych za grudzień on 

wpływa w styczniu, też jest to przesunięcie miesięczne, które nie powinno mieć miejsca. Powinno się 

zamykać z rokiem obrachunkowy. Ale mamy tu fundusz zasobowy, będziemy się pewnie zastanawiać, 

gdyby ten deficyt mógł się zwiększać. Chociaż zobaczymy, jak to będzie wyglądać. Będziemy go 

analizować miesięcznie, kwartalnie, po to, aby płynność finansowa była zakładu. W poprzednim roku 

mieliśmy większy deficyt. On został w jakiś sposób pokryty środkami zasobowymi i nadwyżką, która 

była z lat poprzednich. Teraz mówimy, że ona wynosi już, tak jak z Panem doktorem już 

rozmawialiśmy, nie 124, tylko ok. 90 paru tys. Zobaczymy, jak to się będzie kształtować. Ale tak jak 

mówię, przyjęliśmy tą opinię pozytywną, jako Rada Społeczna  

Również robiliśmy analizę raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej Gminnego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej. Analizowaliśmy tutaj zgodnie z raportem, który wymagany jest, aby go tutaj wykonać  

w układzie analizy, że tak powiem, wszystkich wskaźników na bazie 3 lat. Mówimy tutaj o płynności 

finansowej, o wskaźnikach efektywności, ewentualnie zadłużenia, które się rozkłada  
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w przedmiotowym czasie, jak i również wszystkie inne utrzymania tutaj: kadry, personelu medycznego, 

świadczenia te, które są w POZ przypisane, świadczenia te, które są, tak jak powiedziałem 

nielimitowane i są w okresie dostępności ogólnej. W tej analizie, strukturze przychodów, dochodów 

ten wynik jest średni. Powiem tak, ani jest wysoki, ani za bardzo niski. Daje nam tą pewność, że tak 

powiem i stabilności, że tak powiem, ekonomiczno-finansowej, w związku z czym również w tej 

uchwale, którą podjęliśmy po głębokiej analizie, wyjaśnieniu wszystkich spraw tutaj przez panią 

Księgową, jak również przez Pana Kierownika, dokonaliśmy pozytywnej oceny sytuacji ekonomiczno-

finansowej Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej na podstawie właśnie tego raportu sytuacji, tak jak 

powiedziałem ekonomiczno-finansowej zakładu. W szczegółowej analizie tej sytuacji analizowaliśmy 

również rok obrotowy poprzedni prognozą sytuacji na kolejne 3 lata z opisem przyjętym oraz pełną 

informacją mających wpływ jakiekolwiek zdarzenia na tę sytuację i zachowania się w ogóle, jeżeli 

chodzi o stabilność finansową zgodnie z załącznikiem do tej uchwały. Dziękujemy również za tą 

bieżącą pracę, współpracę tutaj, analizę tych wszystkich wyników, które były, że tak powiem, przyjęte 

tutaj do realizacji budżetu za rok 2023 i na podstawie tych wskaźników, które mamy z Narodowego 

Funduszu i prognozy finansowej, jak i z analizy sytuacji finansowej czy ekonomicznej. Również 

podjęliśmy uchwałę o przyjęciu budżetu na rok 2024, że ten in minus zostanie pokryty z funduszu 

zasobowego i z funduszy również, ewentualnie ze środków, które Gminy Zakład Opieki Zdrowotnej 

posiada, czy to nadwyżki z lat ubiegłych. Tyle mogę Panie Przewodniczący w tej informacji. Chyba, 

że Pan doktor jeszcze w tym temacie by chciał uzupełnić.  

Kierownik Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej dr Jan Kaczanowski: Wracając do sprawy 

finansów Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej, to co przed chwilą Wójt mówił, króciutko powiem, 

że sytuacja wygląda w ten sposób, że za 3 lata do tyłu ten dług wynosił 140 parę tys., za rok poprzedni, 

czyli za rok 2023 ten dług wynosi, to, o czym mówimy w tej chwili 124 tys., z tym że na dzień dzisiejszy 

mamy połowę roku, mamy 92 czy 3 tys., czyli widzimy tą tendencję spadkową. Skąd się bierze i pewne 

jeszcze zadłużenie? To, co było przed chwilą mówione Narodowy Fundusz Zdrowia oddział w Kielcach 

nie wypłaca nam pieniędzy, które są zarobione przez ośrodek zdrowia. Mówię o ginekologii, gdzie na 

dzień dzisiejszy Narodowy Fundusz za nad wykonanie nie wypłacił ok. 60 paru tys. zł. Kilkakrotnie 

były pisane pisma różnej treści. 

Ginekolodzy przyjmują pacjentki z ościennych gmin, bo nie ma ginekologa w Słupi Nowej, nie ma  

w Kunowie. Tak samo jest to ze stomatologią. W Kunowie jest tylko stomatolog prywatnie, tam 

prywatnie nie każdego na to stać, ale Fundusz nie chce nam, jak to się mówi tych pieniędzy po prostu 

przekazać. Ginekolodzy są sprawni, przyjmują bardzo dużo kobiet i mogliby przyjmować nawet 

więcej, ale fundusz nie płaci nam tego. W ogóle zalega nam z pewnymi płatnościami. My musimy 

zapłacić za wszystko tego jednego dnia, za prąd, za ochronę, za obsługę informatyczną. Jest tego dużo, 

ale Fundusz płaci nam z poślizgiem miesiąc, 2-3. I w tej chwili, jak byśmy policzyli te pieniądze, to 

wychodzi na to, że naprawdę te zaległości bardzo są duże, tak jak mówię ginekologia, stomatologia, że 

ten dług, który tam istnieje za tamten rok, to ja widzę to w dobrych kolorach, że to nie jest wcale taki 

dług jaki by się wydawało. Poza tym odnośnie, co jeszcze mogę powiedzieć, odnośnie funkcjonowania 

przychodni w Garbaczu, odnośnie przychodni w Waśniowie czy to 5 lat temu, czy przed COVID-em, 

czy czy po COV-idzie, mniej więcej ilość przyjmowanych pacjentów jest taka sama i mogę zapewnić 

to, że do końca tego roku ja nie ograniczę badań typu badań rentgenowskich, nie ograniczę badań USG 

jamy brzusznej i USG tarczycy. To, co mamy, możemy wykonywać w ramach Narodowego Funduszu 

i nie ograniczę badań laboratoryjnych. Te badania zdrożały w przeciągu tych ostatnich lat bardzo, ale 

zapewniam tu, dzisiaj, że dla naszych pacjentów nie będzie żadnych ograniczeń. Na tym samym 

poziomie będą mieli wykonywane wszelkie badania. Co jeszcze? Może jakieś zapytania?   

Wójt Krzysztof Gajewski: Analizowaliśmy całą tą sytuację finansowo-ekonomiczną na Radzie 

Społecznej, mieliśmy również na wszystkich Komisjach. Dogłębnie przekazaliśmy, z czego wynika 
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tutaj ta sytuacja. Mamy jeszcze wystąpienie do Ministra Zdrowia, do Pana Wojewody, do Pana 

Marszałka, do Pani Marszałek. Napiszemy do NFZ-u, wszystkie te rzeczy, które są tutaj, nas bolą, bo 

stawka, która jest omówiona w stomatologii o jeden grosz w górę lub propozycje te, które są bardzo 

kosmetyczne, w żaden sposób nie uzdrowią atmosfery ani sytuacji finansowo-ekonomicznej. Ten temat 

również będziemy analizować na Konwencie Wójtów i Burmistrzów, mówić i będziemy indywidualnie 

występować, bo tą drogą dojdziemy do zadłużenia podmiotów lub ewentualnie jeżeli idzie nas, kolejny 

temat, który jest bardzo niebezpieczny temat, jeżeli idzie ustawa podwyżkowa, a nie pójdą za tym 

środki z NFZ-u, to znowu będzie to bardzo poważny problem i wtedy będziemy się głęboko 

zastanawiać, co z tym robić, bo ustawa ustawą, ktoś daje podwyżki, a nie daje pieniędzy na to, więc 

myślę, że ja nie jestem przeciwny podwyżkom, tylko niech to idzie w parze jedno z drugim, żeby ten 

system się równoważył, a nie powodował zadłużenia tych podmiotów, bo dojdziemy do jakiejś ściany, 

od której się odbijemy. Myślę, że nie tylko my, ale w ogóle te podmioty, które mają mniejsze, które 

mają już widać problemy z bieżącym funkcjonowaniem, więc tutaj myślę, że ta sytuacja dla nas jest 

jak najbardziej znana i myślę, że tą informację, którą przekazywaliśmy już na poziom wyżej, również 

wiedzą o tym, więc myślę, że tutaj dojdzie do jakiegoś konsensusu i rozwiązania tych spraw. Dziękuję 

bardzo.  

Przewodniczący Mirosław Chamera: My ze strony samorządowej mamy w obowiązku takie 

analizy przeprowadzać i mamy w obowiązku te sprawozdania przyjmować i tym się zajmować, 

ponieważ tak, jak Pan Wójt powiedział, nasz ZOZ jest gminny, nie sprywatyzowany, Niemniej jednak 

wszyscy wiemy, że pieniądz w życiu jest bardzo ważny, ale po co komu pieniądz, jak nie będzie miał 

zdrowia? I wydaje mi się Panie doktorze, że bardzo słuszna koncepcja, że stawia Pan doktor nacisk na 

badania, to jest droga słuszna, ponieważ zawczasu wykryte choroby nie doprowadzają do gorszych 

konsekwencji. Tak że pieniądze są ważne. Ale jeszcze raz podkreślam, po co komu pieniądze, jak nie 

ma zdrowia. I z tego miejsca Panie doktorze, w imieniu swoim, jak i całej Rady chciałem złożyć 

serdeczne podziękowania dla Pana doktora, dla kadry lekarskiej, dla kadry pielęgniarskiej oraz całemu 

personelowi pomocniczemu. Można powiedzieć, że stoi Pan na straży zdrowia naszej gminy i mi się 

wydaje, że to jest bardzo ważne.  Czy ktoś jeszcze chciał zabrać głos? Proszę Pan doktor.  

Kierownik GZOZ dr Jan Kaczanowski: Chciałem podziękować tak samo. Ale jeszcze tak na 

marginesie chciałem powiedzieć, że mieszkamy w różnych regionach, należymy do różnych 

przychodni i znamy sytuację pacjentów w przychodniach innych, w przychodniach prywatnych, czyli 

tych przychodniach NZOZ-ach, gdzie jest duże ograniczenie jeśli chodzi o badania, to co mówiliśmy 

z różnego zakresu, czy to będą badania rentgenowskie, czy laboratoryjne. Wiemy, że prywatne zakłady 

zdrowia, ośrodki zdrowia nie kierują na te badania. Widzimy to, bo chodzimy do tych ośrodków, 

wiemy, jak jest ciężko, żebyśmy dostali. Ja obserwując, bo pracuję tu i mam kolegów w innych tych 

zakładach, ośrodkach zdrowia. Widzę, że w tych innych naprawdę uzyskać badanie na prześwietlenie 

płuc na USG czy coś jest problem. Na pewno do końca roku nie będziemy ograniczać żadnych badań. 

Badania będą wykonywane tak, jak są wykonywane do tej pory i tym się może różnimy, jeśli chodzi  

o publiczny i niepubliczny ten ZOZ. Chciałem tu tak samo podziękować Panu Wójtowi za pomoc  

i zainteresowanie odnośnie naszej pracy, o dobre słowo, i tak samo Panu Przewodniczącemu, że często 

odwiedza, przychodzi do przychodni, pyta się, interesuje się. Jest to takie miłe i jest to takie coś, co 

pomaga po prostu nam, jak to się mówi, w funkcjonowaniu tego ośrodka. Tak że jeszcze raz na ręce 

dziękuję w imieniu całej załogi, za pomoc, którą cały czas... Martwi się, troszczy się co będzie. Jest 

dług, nie ma długu, co będzie jutro, co będzie po jutrze. Tak że bardzo, bardzo za to wszystko dziękuję.  

Do zabrania głosu zgłosił się Radny Powiatowy Janusz Bugajski: 

Radny Powiatowy Janusz Bugajski: Z racji tego, że jestem też członkiem Rady Społecznej 

Ośrodka Zdrowia, jestem również mieszkańcem i pacjentem tego ośrodka, nie wyobrażam sobie 

sytuacji, żeby ten ośrodek przestał funkcjonować. Może ta kwota wydaje się wysoka, te 124 tys. zł, 
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natomiast proszę mi wierzyć, że teraz była również sesja absolutoryjna w Ostrowcu i wiadomo, skala 

jest inna, natomiast wszystkie placówki samorządowe na terenie naszego województwa borykają się  

z tymi samymi problemami, tak że jak najbardziej trzymam kciuki. Z racji tego, że wkroczyłem niestety 

w wiek, kiedy muszę już korzystać bardzo często z usług naszego ośrodka. Podejmowałem różne 

interwencje na temat obsługi, na temat odbierania telefonów. Muszę powiedzieć, że od dłuższego czasu 

sytuacja się znacznie poprawiła i jest mi niezmiernie z tego powodu miło. I też chciałbym podziękować 

całemu personelowi ośrodka, Panu doktorowi i myślę, że całemu samorządowi gminnemu no bo teraz 

na waszych barkach będzie jakby czuwanie nad tym, żeby ten ośrodek tutaj funkcjonował. Dziękuję 

bardzo.  

Zgłosił się pan Wójt. 

Wójt Krzysztof Gajewski: Pan doktor zaplanował i pod adresem samorządu, jeżeli chodzi o zakup 

sprzętu do Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej: nowoczesny aparat USG, który kosztował prawie 

150 tys., trzeba powiedzieć, że prawie w ciągu 2 lat on się spłaci. Nie musieliśmy już wydać środków 

na zewnątrz. I myślę, że jeżeli w takim układzie sprzętowym, który by usprawnił lub dawał 

ograniczenie wydatkowania środków na zewnątrz, to myślę, że musimy taką rzecz przyjąć, dlatego 

żeby te oferty bardziej można było tutaj realizować w ośrodku, medyczne badania, o których Pan doktor 

mówił, których nie ograniczamy, bo tak jak mówiliśmy, że jest to minimum 12%, 8-12% wydatkowania 

środków musi być na badania i na diagnostykę. Więc tutaj tych środków mniej nie możemy wydać,  

a wydajemy tak, jak Pan doktor mówi, na potrzeby takich badań, które są niezbędne, itd. W związku  

z czym myślę, że tutaj jest to taka oferta, którą możemy dać naszym mieszkańcom i myślę, że... 

Analizujemy też sytuację, które z tych urządzeń byłyby na tyle przydatne, żeby one mogły jeszcze 

bardziej usprawnić, że tak powiem działalność GZOZ-u. Jeszcze raz chciałbym podziękować 

wszystkim tym, którzy pracują w gminnym zakładzie, Panu Kierownikowi, Pani Księgowej, która 

bardzo mocno pilnuje te wszystkie sprawy finansowe, aby tylko większe pieniądze były z NFZ-u, bo 

to daje, że tak powiem, taki bezpiecznik finansowy. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał 

projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Waśniowie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Bożena Porępska 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie - 14 głosów za. 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej 

Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Waśniowie 
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Przewodniczący Mirosław Chamera wyjaśnił, iż projekt uchwały jest bardzo podobny, tożsamy z 

poprzednim. Szeroko mówiliśmy już o zagadnieniach sytuacji ekonomicznej naszego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej. Zapytał czy ktoś z Pań/Panów Radnych chciał zabrać głos? Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej 

Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Waśniowie 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Bożena Porępska 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie - 14 głosów za.  

 

16. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Waśniów za 2023 rok. 

Przewodniczący Mirosław Chamera poprosił panią Skarbnik o zabranie głosu. 

Skarbnik Bogumiła Bugaj: Mówiąc o Raporcie o stanie gminy, w kolejnym punkcie, mamy 

sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu. Te punkty są ściśle ze sobą związane, 

ponieważ nic nie dzieje się bez środków finansowych. Wszystko jest związane niestety z pieniądzem  

i częścią składową Raportu o stanie gminy jest sprawozdanie finansowe i postaram się, żeby już drugi 

raz nie omawiać tego punktu, po prostu streścić to w tym punkcie, mówiąc o Raporcie o stanie gminy. 

Zakończyliśmy kolejny rok budżetowy, gdzie podejmowaliśmy wspólne działania i jak zawsze mówię, 

są to działania zgodne i rozważne, ponieważ  wiadomo, zawsze by się chciało więcej, niemniej jednak 

podejmowane decyzje i przedstawiane przez Wójta uchwały są przez Państwa akceptowane i są 

rozważne, ponieważ robimy to na co nas stać. Przede wszystkim, żeby były to z dofinansowaniem 

środków zewnętrznych. Rok 2023 nie był rokiem, proszę Państwa, łatwym, ponieważ jeszcze była ta 

inflacja, która nadal jest i był wzrost cen towarów i usług, gdzie to się przedkładało również na energię, 

na paliwa, a skutkowało to przede wszystkim w przetargach, gdzie nieraz kilka razy musieliśmy 

unieważniać przetarg i robić kolejny, ponieważ nie mieliśmy zabezpieczonych środków w budżecie na 

ceny, jakie pojawiały się w przetargach. Również na naszą sytuację w roku 2023 miała wpływ wojna 

na Ukrainie, gdzie finansowaliśmy zadania w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy i na ten cel  

w budżecie wydaliśmy 247 tys. zł. Są to środki zewnętrzne, które dostaliśmy, niemniej jednak jest to 

dodatkowe zadanie, które my i poszczególne jednostki musieliśmy zrealizować, żeby po prostu tym 

obywatelom pomóc. Zakończyliśmy też jedno takie ważne zadanie, które było rozpoczęte w 2022 r., 

więc dystrybucja węgla. Zakończyliśmy ją w zeszłym roku w miesiącu kwietniu, zostało nam 24,6 t.  

I ten węgiel został przekazany dla Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu na potrzeby własne, ponieważ 

nie mogliśmy tego sprzedać, ponieważ wiązałoby to się z akcyzą. To takie zagadnienia, z jakimi 

borykaliśmy się w 2023 r.. Wracając do budżetu, ja bym oceniła to, że był to rok dobry. Mimo  

przeciwności, ponieważ udało się pozyskać bardzo dużo środków zewnętrznych. I tu ukłony w stronę 

naszego szefa, Pana Wójta za tą działalność nie tylko na terenie naszej gminy, ale i na obszarze powiatu, 
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i poza nią. Nawet dzisiaj był szef Lokalnej Grupy Działania. To pierwsza organizacja, z których udało 

się wtedy pozyskiwać środki unijne, przede wszystkim dla organizacji pozarządowych. Więc Lokalna 

Grupa Działania, Związek Gmin Gór Świętokrzyskich, MOF, Związek Miast i Gmin, Konwent 

Wójtów, gdzie szef jest Wiceprzewodniczącym i to jest na obszarze województwa, ale również i poza 

obszarem województwa, gdzie działalność Wójta tutaj jest związana ze strażami i tam również są 

dodatkowe zawsze jakieś granty, więc tych środków zewnętrznych, można powiedzieć, że zdobyliśmy 

w zeszłym roku dość sporo. Mówimy tak ok. 35 mln, ponieważ to wszystko to nie jest tylko to, że 

wprowadzany w danym roku. Jak Państwo wiedzą, w naszym budżecie jest mało zadań rocznych, 

ponieważ roczne to są remonty dróg z dofinansowaniem z dróg dojazdowych do pól. I w zeszłym roku: 

w Grzegorzowicach i Sławęcicach, gdzie zyskaliśmy 210 tys. zł. Ale generalnie są to zadania 

wieloletnie, gdzie w danym roku są pozyskane pieniądze, a ich realizacja trwa czasami 2, czasami 3 

lata. Niemniej w zeszłym roku było tych środków pozyskanych bardzo dużo, zwłaszcza z Polskiego 

Ładu, gdzie te środki były w granicach 25 mln zł. Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg Samorządowych  

na drogi w zeszłym roku pozyskaliśmy 3 mln 200 tys. zł, które wydatkowaliśmy, ale 2 mln 414 zostało 

w tym roku, więc tych środków ze złożonych w zeszłym roku wniosków zyskaliśmy ponad 5 mln. Tych 

środków zewnętrznych jest dość spora kwota i tylko po prostu zważamy na to... Ta racjonalna 

gospodarka finansowa musi być w sensie takim, abyśmy mieli na wkład własny. W zakresie inwestycji, 

jakie były realizowane, ja tu nie będę nadmienić, bo to Pan Wójt omówi i będzie tu też pokazywał na 

slajdach.  

Budżet został zrealizowany po stronie dochodów w kwocie 43 mln zł, w tym 9 mln dochody własne, 1 

mln 452 - w tym jest podatek rolny, 667 podatek od nieruchomości, 107 tys. podatek leśny, 80 tys. 

podatek od środków transportowych, 2 mln 438 tys. to są udziały w PIT. Reszta to sprzedaż wody, 

ścieków. Dysponujemy środkami własnymi, to jest ok. 22% budżetu ogólnego, czyli tego 43 mln 

dochodów. Pozostałe po 39% to jest subwencja i dotacje, środki zewnętrzne, które są znaczone na to 

zadanie, na działalność bieżącą instytucji. Głównie tu chodzi o GOPS, gdzie dostają dotacje na zadania 

własne i zlecone i środki na inwestycje. I tak się przedstawia,  strona dochodowa - 43 mln 

zrealizowanych dochodów, w tym 38 mln dochody własne, 5 mln dochody majątkowe. Tak, jak 

powiedziałam 1 mln 452 mamy z podatku. Jest to największy dochód własny naszej gminy. Poza tym 

trzeba jeszcze nadmienić, że mamy nieopodatkowane mieszkania 136 tys. Jest to ulga dla mieszkańców 

. Ulgi z tytułu obniżenia górnych stawek podatkowych, jakie Minister uchwala, a podejmowanych 

przez Państwa to jest 1 mln 327 tys. Więc to też jest ulga dla naszych mieszkańców. To jest olbrzymia 

kwota, już nie wliczając to, że mamy wodę, która była podejmowana uchwała trzy lata temu, gdzie 

skutki energii tych nośników tworzących dany koszt tak wzrósł w górę i śmieci. Jesteśmy jedną z gmin, 

które mają najtańszą opłatę, najtańszą stawkę. I to bym tak w sumie, proszę Państwa, podsumowała tę 

stronę dochodową. 

 Mówiąc o wydatkach, to wydatki zamknęły się kwotą 45 mln. Ponieważ mieliśmy środki wolne  

z poprzedniego roku. Tych środków było, przychodów prowadzonych 19 mln, ale w tym na koniec 

roku, zgodnie z podjętymi uchwałami i przyjętymi zadaniami w 2023 r., które przeszły również na '24, 

zaciągnęliśmy kredyt 4,5 mln, czyli w tej kwocie 19 mln mamy też kwotę zaciągniętego kredytu 4,5 

mln i spłaty rat kredytu i pożyczek. W zeszłym roku skończyliśmy właśnie spłatę kredytu, który 

zaciągnęliśmy w 2018 r. Ostatnie 900 tys. i w wojewódzkim funduszu została tylko pożyczka  

i zaciągnęliśmy na koniec roku ze spłatą do 2027 r. to jest 4 lata: 3 lata po 1 mln i rok, w 2027 - 1,5 

mln. Mówiąc o wydatkach, trzeba mówić, że nasze działania muszą być skupione też przede wszystkim 

na zadaniach własnych, a więc zapewnienie finansowania wszystkich jednostek. I takie zapewnienie 

finansowe było zrobione, ponieważ nie ma zobowiązań wymagalnych, wszystkie należności zostały, 

zobowiązania uregulowane. Żadna jednostka nie zwracała wniosku też, ani zapotrzebowania na środki. 

Było to monitorowane w ciągu roku. Jeżeli taka potrzeba była, to te zmiany zostały dokonywane  
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i przedstawiane Państwu, ponieważ robimy to zawsze uchwałami Rady. Chcę podziękować 

kierownikom za racjonalne i oszczędne gospodarowanie środkami publicznymi, ponieważ wszyscy 

pracujemy na sukces tego budżetu i na rozwój naszej gminy, ponieważ ile wydamy, ile możemy 

zaoszczędzić przekłada się to również później na nasze zadania inwestycyjne. Niemniej jednak, jeszcze 

raz podkreślam, że jest ta spójność i w tej współpracy między organem wykonawczym  

a ustawodawczym, czyli mówię tu o Państwu i o Panu Wójcie, że te zadania są spójne.  

Największym wydatkiem w budżecie są zadania oświatowe, ponieważ na oświatę w zeszłym roku 

wydaliśmy 10 mln 705 tys. zł. Do zadań oświatowych w zeszłym roku dołożyliśmy 3 mln 292 tys.,  

a porównując lata wcześniejsze, widzimy tę tendencję wzrostową. Jest to spowodowane tym, że po 

prostu ubywa ucznia, a subwencja idzie za ilością ucznia. I ta różnica tylko porównując '22-'23 to jest 

1 mln 273 tys., a środków własnych jest 672, czyli połowę tego bez mała co w 2023 dołożyliśmy do 

zadań inwestycyjnych, to połowę poszło ze środków własnych. To jest, proszę Państwa, duży wskaźnik, 

ponieważ takiego skoku w porównaniu do lat ubiegłych nie było. To znaczy, że ten ubytek dzieci jest 

dość spory, bo środków zewnętrznych jest coraz mniej. Wiąże się to też z kosztami, z inflacją, która 

spowodowała właśnie te podwyżki cen. Na oświatę wydajemy, około 31-32% wydatków bieżących.  

8 mln 300 to działalność w zakresie pomocy społecznej i rodziny, tam wydajemy 25% budżetu. I też 

do zadań GOPS-u, do zadań w zakresie pomocy społecznej dokładamy coraz więcej, ponieważ niestety 

głównie tu chodzi o odpłatność za pobyt pensjonariuszy w domach pomocy społecznej, gdzie te ceny 

wzrastają. I jak kiedyś wystarczyło nam, to 2-3 lata temu 300 do 400 tys., teraz jest rzędu prawie 700. 

Tak że prawie 50% tu jest skok w górę, a odpłatność jest ponad 3 tys., dochodzi już do 4 za pobyt 

danego pensjonariusza, w zależności w jakim to jest jeszcze ośrodku dany pensjonariusz.  

Na drogi wydaliśmy 5 mln 440 tys. zł, z tego 2 mln 247 środki własne, a resztę środki pozyskane, czy 

to z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg Samorządowych, Polskiego Ładu - droga we Wronowie, czy 

z Urzędu Marszałkowskiego - 210 tys. Przebudowaliśmy i wyremontowaliśmy 6 tys. 165 m dróg. Daje 

to już ponad 60% budżetu.  

Gospodarka komunalna, administracja, która też zajmuje około 12%, a więc utrzymanie urzędu, 

pracowników. W tym jest prowizja dla Sołtysów, wydatki na obsługę Rady. Tak że to wszystko się 

mieści w administracji. 

Instytucje kultury, dotowanie. Związane są z nami przez dotacje dla biblioteki, dla GOK-u, oświetlenia 

uliczne, woda, ścieki. I to w sumie nam daje tych wydatków 45 mln zł.  

Działamy tu na wielu obszarach. Nie zamykamy się tylko na obszarze naszej gminy, ale 

współpracujemy  z powiatem w zakresie dróg powiatowych. I podejmowaliśmy dzisiaj uchwałę, 

będziemy realizować 3 drogi Kowalkowice, Garbacz i Waśniów-Momina, i tych środków 

zewnętrznych, które na naszą gminę z tych właśnie 3 dróg to jest 10 mln 748 tys. Największe 

dofinansowanie jest drogi Momina, później Kowalkowice, no i Garbacz - 980 tys. Więc to też jest 

pokaźna kwota, która przy naszym udziale 1 mln 312 tys. zł z naszego budżetu na te 3 drogi powiatowe 

przy 10 mln 748. Dla nas jest to duże obciążenie. Nie czarujmy się, bo jak powiedziałam, stronę 

dochodową jaką mamy, do tego subwencja, gdzie musimy utrzymać jeszcze wszystkie jednostki, to jest 

naprawdę spora kwota na drogi powiatowe. Niemniej jednak Panu Wójtowi udało się troszkę 

wynegocjować lepsze i korzystniejsze dla naszej gminy warunki. Związek Gmin Gór Świętokrzyskich 

- mamy duże wsparcie finansowe. Mówimy tu o Sarniej Zwoli - 2 mln 25 tys. Place zabaw, które zostały 

zakończone 1 mln 835 tys., droga Milejowice, fotowoltaika, ścieżki rowerowe. Tam też zamykamy się 

kwotą ok. 10 mln. Więc nie mówimy tylko o tych 35, które nam się tu udało, po prostu pozyskać, ale 

po prostu jeszcze są te środki zewnętrzne, z innych źródeł. Pieniądze z MOF-u, ponad 3 mln, 3 600 

bodajże. Wsparliśmy finansowo również powiat ostrowiecki, daliśmy dotację na sprzęt specjalistyczny 

- 19 tys. 663 zł. Również dofinansowaliśmy USG dla naszego ośrodka zdrowia 138 tys. USG 

kosztowało 140. Tak że jest to też jakiś tam po prostu ukłon w stronę naszych instytucji, zwłaszcza 
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ośrodka zdrowia, żeby nasi pacjenci mogli po prostu na miejscu robić takie badania. Nie musieli 

chodzić prywatnie, tylko mogli tutaj po prostu zrobić USG, jeżeli zachodzi taka potrzeba. Również 

mieliśmy program rehabilitacyjny 30 tys. dla mieszkańców. Dopłacaliśmy do piecy, zgodnie z podjętą 

uchwałą. W zeszłym roku niewiele osób skorzystało, bo tylko 4,8 tys. No ale to też było spowodowane 

tym, że ceny tych piecy i usług niestety poszły w górę i wiele osób po prostu wstrzymało się z realizacją. 

Już w tej chwili mamy podpisanych 6 umów. Tak że w tym roku jest większe zainteresowanie.  

Na usuwanie azbestu wydaliśmy 63 tys. zł, ale nie z własnych, tylko to były środki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 18 tys. na usuwanie folii, balotów i sznurków. 

Więc widzimy, że pozyskiwanie tych środków to są, proszę Państwa, naprawdę z różnych źródeł. 

Jeszcze raz podkreśliła bym, że rok 2023 naprawdę był w sumie dobrym rokiem pod względem 

finansowym, ponieważ nasze zadłużenie na koniec roku 5 mln 301 tys. 668 tj. 12,15% wykonanych 

dochodów, bo zawsze mówimy w ciągu roku o długu do planowanych, natomiast po zakończeniu roku 

mówimy dopiero o długu w stosunku do wykonanego. Mamy bezpieczne finanse, nasze zadłużenie jest 

według wskaźników możliwe do spłaty, a więc nie ma tej obawy, że jeżeli by się coś zmieniło w 

finansach publicznych, to właśnie spowodował COVID, gdzie można się było zadłużać do 100% 

dochodów pomniejszonych o dotacje celowe, więc to dla gmin, które z tego skorzystały było po prostu 

ciosem, bo przepis przestaje obowiązywać. Został on wydłużony tylko do przyszłego roku. A co będzie 

dalej? Trudno nam w tej chwili powiedzieć, bo... Tak mówi ustawa. '25 i trzeba się w tych latach 

zmieścić. Jednak nas to nie dotyczy. Mamy stabilne finanse, mamy zdolność kredytową. Jednak zawsze 

musimy patrzeć, na nasze dochody, czyli na stronę dochodów własnych, czyli tych najważniejszych 

czterech: podatek rolny, leśny, nieruchomość i od środków transportowych, bo tym możemy 

dysponować. I to przede wszystkim musi nam wystarczyć minimum na te spłaty plus odsetki i część 

jeszcze na zadania inwestycyjne, bo tak to się sumuje, ponieważ inne środki są znaczone, a subwencja 

idzie na utrzymanie administracji, jednostek oświatowych, GOPS, instytucji kultury. I jeszcze mamy 

ewentualnie takie środki na zewnątrz, które tak, jak widzicie trzeba wkład własny do powiatu czy 

dofinansować pomoc finansową na przykład dla szpitala. Myślę, że tak ogólnie, proszę Państwa 

podsumowałam i jeszcze raz chcę Państwu podziękować i o podjęcie przedłożonych uchwał, czyli to 

chodzi o sprawozdanie, przyjęcie raportu, myślę, że jest to na dzień dzisiejszy dobra sytuacja. Ja 

bynajmniej wypowiadając się na ten temat zapewniam Państwa, że na dzień dzisiejszy według 

obowiązujących przepisów prawnych mamy dobrą sytuację finansową, mamy zdolność kredytową, 

zabezpieczone mamy środki finansowe dla wszystkich jednostek, na te zadania co były w budżecie. 

Według złożonych wniosków rok jeszcze zamknął się, proszę Państwa, deficytem 2 mln 108, ale 

planowany był 8 173. Mamy nadwyżkę 16 mln 64 tys. z tym, że część, wprowadzona była na etapie 

budżetu. Zostało nam 2 mln, w tej chwili 800 tys. Niemniej jednak jeszcze nie wszystkie zadania są po 

przetargu w zakresie bieżącego utrzymania dróg. Mamy mnóstwo kilometrów dróg, nie tylko gminnych 

czy powiatowych, ale i wewnętrznych, gdzie to nam też generuje duże koszty. Założyliśmy tam w tym 

roku bardzo dużą kwotę na utrzymanie dróg bieżących. Prawie 600 tys. i wszystko już jest 

zaangażowane. Tak że są to olbrzymie wydatki w zakresie dróg, oświetlenia, ale niemniej jednak tu 

Pan Wójt będzie mówił o zadaniach inwestycyjnych, tam będzie też na oświetlenie. Myślę, że z czasem 

te wydatki troszkę zmaleją. Dziękuję Państwu za uwagę i proszę o podjęcie przedłożonych uchwał  

i raportu o stanie gminy. Dziękuję.  

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu przez pana Wójta.  

Wójt Krzysztof Gajewski: Chciałbym, żebyśmy wiedzieli, że to co Pani Skarbnik powiedziała, 

czyli Lokalna Grupa Działania, Związek Gmin Gór Świętokrzyskich, MOF Miast Północy, które da 

nam ok. 4 mln, przez Konwent Wójtów, w którym uczestniczę w programie regionalnym, operacyjnym. 

To jest bardzo ważne i istotne. Mówimy o Narodowym Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska, 

mówimy o Funduszu Dróg Samorządowych, mówimy o Funduszu Dróg Dojazdowych do pól itd. 
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Wszędzie trzeba być, bo tam dostajemy środki lub refundację tych środków na zadania własne. Tak jak 

mówiłem w informacji na zwalczanie cyberprzestępczości dostaliśmy 570 tys, na informatyzację 

urzędu w 100%. Nic nie musimy wydatkować z własnych środków, bo wtedy musielibyśmy gdzieś 

tych pieniędzy szukać od siebie. Ale pozwólcie Państwo, że taki skrót może informacji slajdowych. 

Liczba ludności w roku 2000... Mamy 6 tys. 616, 6 tys. 531. Ubyło nam 85 osób. Generalnie można 

powiedzieć popatrzmy teraz przyrost naturalny rok '21 urodzenia 63, zgony 110. W 2022 mamy 61 

urodzeń, 88 zgonów. W 2023. 41 dzieci się urodziło na terenie gminy. Jak podzielimy to na cztery 

szkoły wychodzi średnio 10 dzieci w klasie. W tych szkołach większych może być więcej, a w tych 

mniejszych może być po 5-6 dzieci w klasie. I 80 osób zmarło. Spadamy z liczbą ilości osób, które 

posiadamy generalnie jako mieszkańcy gminy. Mniej pieniędzy na oświatę, bo mniej dzieci. Inne 

rzeczy, które tu negatywnie wpływają na oświatę, nie tylko liczba urodzeń, bo gdybyśmy mieli 4120 

dzieci w urodzeniach razy stawka na dzieci, to nie byłoby takiego deficytu. W tamtym roku, było to 3 

mln 400, a w tym roku już jest 4 mln 700. To jest prawie 5 mln deficytu na oświatę. Dają nam 6 mln 

700, my dokładamy 5. I to jest spowodowane czym? Przede wszystkim wzorem naliczenia subwencji 

oświatowej, który jest bardzo niekorzystny dla gmin małych i mniejszych. Po drugie system naliczania 

czy przeliczania środków na jednego ucznia w sensie utrzymania infrastruktury i całej otoczki 

oświatowej wpływa bardzo niekorzystnie na samorządy. Bogate samorządy obok, które mają zupełnie 

inne wydatki, są dla nas średnią, którą musimy przyjmować do naliczenia. To jest też niesprawiedliwe. 

No i ustawa wzorem naliczenia subwencji oświatowej z '96 r., odnosi się nieracjonalnie w ogóle, ani 

do wydatków, ani do inflacji, ani do ilości, ani do sieci szkół, do niczego. I to o tym mówimy, że 

będziemy walczyć bardzo mocno na Konwencie Wójtów, aby to zmienić.  

Widzimy wykonanie jednostek budżetowych, Mamy Centrum Usług Wspólnych, Mominę - 2 mln, 

Waśniów - 3 500, GOPS - 8 mln 300, UG Waśniów czyli pozostałe wydatki związane z inwestycjami 

itd.  

Infrastruktura drogowa w gminie: z czego mamy 120 dróg asfaltowych, ale nie zapominajmy, że mamy 

prawie 170 km dróg gminnych, dojazdowych do pól, i tam, gdzie mamy z przysiółkami. To powiem, 

że gmina np. sąsiednia - Nowa Słupia ma 55 km, a my mamy 170. Są wioski lub przysiółki, które 

przynależą do tych wiosek, że mają 22 km dróg w jednym sołectwie. Mało mamy takich miejscowości 

jak Janowice, że na 1,5 km znajduje się całkowita wieś. I to przy drodze powiatowej. Więc tutaj mamy 

bardzo poważny temat. Długość sieci wodociągowej wynosi prawie 180 km. Ale załóżmy że  

z przyłączami mamy ponad 200 km, utrzymania, ujęcia wody, stacje uzdatniania, zbiorniki 

wyrównawcze, w które teraz inwestujemy. Będziemy mieli te nowe zbiorniki ciśnieniowe. Cała 

infrastruktura na ujęciach wody w Piotrowie, w Kowalkowicach, jak i w tych punktach przesyłu wody. 

To wszystko ciąży na nas i ta infrastruktura wymusza na nas, żebyśmy dostosowali wszystkie nowe 

urządzenia z racji jakości i doprowadzenia wody, i stabilności doprowadzenia tej wody. Czyli agregaty 

prądotwórcze, zasilania itd. Kolejna rzecz, na terenie gminy funkcjonuje sieć kanalizacyjna. Tutaj 

mamy samej sieci 17, z przyłączami jest ponad 20 km sieci kanalizacyjnej. Miejscowość Nosów, 

Piotrów, Strupice tu część Śnieżkowic, część do Zajączkowic, część Pękosławic. Dlatego, że mamy tak 

rozrzuconą infrastrukturę budowlano-mieszkaniową to niestety tyle dróg, tyle wodociągów i nie 

wybudowali byśmy sieci kanalizacyjnej, bo nie osiągamy ilości relatywnej liczby mieszkańców na 

jednym kilometrze i nie dostalibyśmy środków z Unii Europejskiej. Dlatego wchodzimy  

w oczyszczalnie przydomowe, które mamy w 850 i kolejne oczyszczalnie ścieków, które złożyliśmy 

teraz na 150 parę sztuk mielibyśmy praktycznie przy tej kanalizacji, przy tej sieci, którą mamy, 

osiągnęlibyśmy prawie 88% przejęcia ścieków. I to jest bardzo temat istotny. Usuwanie wyrobów 

azbestowych, to co mówiliśmy słuchajcie, 356 t zebraliśmy ostatnim razem, a w sumie mamy ponad 

już zebranych 4 tys. różnych materiałów niebezpiecznych. Kolejna rzecz to są takie programy 

osłonowe, które też korzystamy przy szkołach, przy ośrodkach.  
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Uczniowie ogółem 664, Szkoły Podstawowe, jak widzimy 473 oddziały zerowe i wczesnoszkolne 

Boleszyn - 81, Momina - 208, 108 - Skoszyn, Waśniów -277.  Dziękuję dyrektorom szkół, 

nauczycielom, pracownikom szkół, zarówno rodzicom, uczniom za ten rok edukacyjny też niełatwy, 

którym wiele rzeczy mogliśmy. Mamy kolejny mln zł dla przebudowy, zmian jak i placu zabaw, innych 

rzeczy itd. Tak że słuchajcie, nieustannie inwestujemy w oświatę, w doposażenie i w informatyzację, 

we wszystkie programy, w których młodzież, dzieci z naszych szkół po prostu realizują.  

W ochronie zdrowia opieka zdrowotna, świadczenia, mamy zestawienia tutaj, ile tych usług robiliśmy, 

ile badań USG, ile było wszystkich tych badań, które tutaj mamy na wykazie. Tak, jak mówiłem, 

Poradnia Ginekologii i Położnictwa 1604 osoby, podstawowa opieka zdrowotna - 4 tys. 176, 

świadczenia stomatologiczne - 3 tys. 170. I po raz kolejny nie dali nam możliwości zrefinansowania 

nadwykonań. To, co powiedziałem w służbie zdrowia, to jest nie do przyjęcia, żeby w ten sposób usługę 

wykonywać, robić itd., w najwyższym standardzie, a Narodowy Fundusz po raz już trzeci, który 

wystąpiliśmy, nie reaguje w ogóle.  

Pomoc Społeczna, proszę Państwa, tak jak widzimy. Również zadania, które są prawie 25% w opiece 

społecznej i prawie 40 - 38% mamy w oświacie. To są takie wydatki, które kształtują naszą kryterium 

dochodowości i wydatków. Jeżeli zwiększa nam się kwota, tutaj dzisiaj świadczenie, pełne świadczenie 

słuchajcie wynosi 3 tys. 700 w DPS-ie, na pobyt jednego pensjonariusza. Który rolnik ma takie 

świadczenie? Nawet gdy ma to 70% się zostawia, pozostałą kwotę my musimy dopłacać, czyli te 600 

tys. to już jest kwota, którą dopłacamy do DPS-ów na utrzymanie pensjonariuszy i nie ma ściągalności 

wobec rodzin i innych, bo albo to są samotne osoby, starsze lub mają osoby bezrobotne lub nie mają 

świadczeń, albo mają niskie świadczenia, gdzie nie ma możliwości ściągalności. Zasiłki celowe, zasiłki 

bieżące, zmiana, gloryfikacja świadczeń, prawdopodobnie będzie kryterium dotyczące energetycznego 

tzw. ekwiwalentu dopłat osób przy tzw. kryteriach dochodowości. Spadnie to wszystko podejrzewam 

na Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, bo kto ma te kryteria? Znowu będziemy mieli bardzo ciekawą 

sytuację. Projekt rozwijamy, kompetencje kluczowe w Boleszynie. To był temat szkoleń kadry 

pedagogicznej. Wysokość projektu 320 tys. Zakończył się w tamtym roku. Dlatego pokazujemy, że 

wszystkie nasze szkoły, naprawdę, one nie różnią się między sobą praktycznie, między tym, co jest we 

wszystkich obiektach. Termomodernizacja. Robiliśmy to zadanie na bazie Szkoły Podstawowej  

w Boleszynie obiekt szkoły, sala gimnastyczna z innego projektu, oczyszczalnia ścieków  

w Pękosławicach, stacja uzdatniania wody. Jak widzimy kwota prawie 4 mln. Większość środków 

dofinansowania ze środków zewnętrznych. Szkoła w Boleszynie z fotowoltaiką również budynek 

oczyszczalni ścieków łącznie z nową instalacją, stacja w Piotrowie również z nową instalacją, która 

prawie nam rekompensuje energię. Budowa oczyszczalni przydomowych tak, jak widzimy, popatrzcie 

Państwo, wartość inwestycji 3,5 mln. Z PROW-u mieliśmy prawie 3 mln dofinansowania. I ostatnia 

edycja, która będzie ostatnia, już więcej nie będzie w PROW-ie, musimy ten temat wykorzystać  

i dlatego już chyba ponad 150, chyba 7 chętnych na zakończenie tego procesu inwestycyjnego. Tak że 

te oczyszczalnie przydomowe.  

Projekt Cyfrowa Gmina. Większość z tych środków otrzymaliśmy w 100%. Projekt napisany przez 

pracowników Urzędu Gminy, tak samo jak i ten projekt zwalczania cyberprzestępstwa również mamy 

napisany przez pracowników urzędu. Mamy pełną kwotę 570 tys. 

Przebudowa budynku Urzędu Gminy z PFRON-u 150. Mówiliśmy tutaj o budynku, który jest 

wykonany, zrobiony. Idziemy dalszą ścieżką. Mówiłem, że otrzymaliśmy kolejne 170 tys. na łazienki, 

umowę podpisujemy 1 lipca w Kielcach,  

Także budowa placów zabaw. Mamy kwotę 2 mln prawie 400, 2 mln prawie pozyskiwanych środków 

zewnętrznych przez Związek Gmin Gór Świętokrzyskich. Place zabaw, które się tak prezentują. 

Doposażenie świetlicy w Janowicach to jest kwota nieduża, ale dofinansowanie, chcieliśmy tam 

doposażyć jeszcze o krzesła, rolety, o inne rzeczy, które były potrzebne do mycia posadzki, itd. Bo ta 
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świetlica jest taką świetlicę nie tylko środowiskową, ale mieliśmy tam i szkolenia, i szkoły przyjeżdżają 

harcerze, szkoły mundurowe, mieliśmy seniorów w grupie prawie setki osób ze Starachowic itd. Ten 

obiekt żyje, funkcjonuje,  

Przekazanie samochodu dla OSP. Samochód pozyskany ma przejechane 53 tys. od nowości. Man, który 

ma samochodem ciężkim dla jednostki, również Grzegorzowice otrzymały samochód Mercedes. Czyli 

mamy jedną z lepszych flot, mogę powiedzieć jeżeli chodzi o OSP, wyposażenie tych jednostek, 

wyszkolenie i mamy w gminie najwięcej przeszkolonych kursów kwalifikowanej pomocy 

przedmedycznej. To jest bardzo ważne, że ludzie jadący do działań wiedzą co mają robić, że nie zrobią 

krzywdy.  

Przebudowa, odbudowa, remonty dróg. Mamy ponad 6 km, wartość ogólna 4 700, dofinansowanie 

ponad 3 mln. Droga Kotarszyn-Boleszyn, też wartość inwestycji 1 mln 200, 900 dofinansowania. PBI 

to robiło. Pokazywaliśmy już te drogi, cała infrastruktura jest dzisiaj w gminie lepsza od infrastruktury 

dróg powiatowych, bo z powiatem tych dróg jest niewiele wykonywanych, do tej pory było. Droga 

Sarnia Zwola- Grzegorzowice, dofinansowanie również. Ten odcinek wykonany, zrobiony tak jak 

powinien być. Drogi we Wronowie, odcinek drogi przez Pierwszy Wronów z odwodnieniami, ze 

zjazdami we Wronowie odcinek drugi, prawie 1 mln zł dofinansowania. Droga w Grzegorzowicach 

wartość zadania to do przysiółku tzw., jest odcinek zrobiony, wykonany, zrealizowany. Droga w 

Sławęcicach, dofinansowanie mniejsze ze względu na to, że dostaliśmy z rezerwy środków dróg 

dojazdowych do pól. Ale odcinek bardzo fajnie wykonany, odwodniony, gdzie nie zalewało posesji i to 

są te takie migawki filmowe.  

O oczyszczalniach ścieków mówiliśmy, prace projektowo-dokumentacyjne zagospodarowania 

zbiornika wodnego na Waśniowie. Tak, jak pierwszy etap dofinansowania Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych dla gmin górskich prawie 2 mln i potem z Polskiego Ładu dostaliśmy 4 700, 

łączny projekt tzw. zadań łączony. Dzięki temu możemy ten zbiornik za tą kwotę 7 mln 400 wykonać. 

Ze względu na to, że pierwszy przetarg był najniższa oferta 10, a były również oferty po 20 mln. 

Zakończono zadanie termomodernizacji budynków, o którym już tutaj mówiłem, po odbiorach.  

Modernizacja oczyszczalni ścieków w Pękosławicach. Ta budowa trwa, modernizacja oczyszczalni to 

prawie 3,5 mln zł. Mówiliśmy również o budowie hali sportowej z zapleczem i pomieszczeniami 

przeznaczonymi na świetlicę przy szkole w Boleszynie. Zadanie dofinansowane ze środków 

zewnętrznych Polskiego Ładu jest 4 980. Pozostałą kwotę dokłada samorząd - 1 mln 200.  

Zakupiono samochód do przewozu uczniów niepełnosprawnych z dofinansowaniem PFRON-u - 110 

tys. Ten samochód już jeździ. Mamy dwa nowe pojazdy, które dowożą dzieci do szkół 

niepełnosprawnych. I to jest bardzo ciekawa sytuacja, że liczba tych osób nam się zwiększa coraz 

bardziej, przez orzeczenia, o których mówiliśmy.  

Świetlica w Sarniej Zwoli. Te pieniądze pozyskane również w kwocie ponad 2 mln zł. Place zabaw już 

mówiliśmy, cyfrową gminę również.  

Modernizacja infrastruktury oświetleniowej. Mamy kwotę, która jest robiona projektowo. W chwili 

obecnej myślę, że do jesieni zdążymy wykonać tą inwestycję, chociaż ceny w odnawialne źródła energii 

niestety poszły bardzo, bardzo wysoko. Zobaczymy jak to będzie. Pozyskaliśmy kwotę 2 mln 600 

środków zewnętrznych. Myślę, że jest to duża kwota i zobaczymy jak uda nam się zrealizować ilość 

wymiany wszystkich urządzeń świetlnych na oświetleniach drogowych, ale nie możemy tutaj robić 

nowego oświetlenia, tylko te, które są.  

Modernizacja infrastruktury wodociągowej. Otrzymaliśmy kwotę ponad 5 mln na zbiorniki wieżowe, 

ciśnieniowe, regulację stanu przepływu wody, jak i szeregu innych rzeczy związanych z samymi 

wodociągami. Modernizacja infrastruktury drogowej, to już mówiliśmy. Gospodarka odpadami. 

Dostaliśmy, po dobrym wniosku napisanym tu przez pracowników kwotę 2 mln na budowanie tzw. 

hangaru na PSZOK-u w Pękosławicach, będziemy realizować tą inwestycję. Modernizacja 
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infrastruktury sportowej. Tutaj przy SP w Waśniowie, tak jak mówiłem, ogłoszony został już przetarg 

na to boisko asfaltowe, będzie na poliuretanie, już z możliwością wykorzystania do zajęć, również 

związanych z otrzymywaniem karty rowerowej, przepisami ruchu drogowego i również przetarg się 

odbył na boisko wielofunkcyjne na poliuretanie w miejscowości Jeżów z pełnym doposażeniem, 

wyposażeniem, ze sprzętem, z piłkami, ze sprzętem towarzyszącym, z chodnikami, itd. To już przetarg 

został ogłoszony.  

Realizacja projektu Cyberbezpieczny samorząd, o którym mówiłem, również to zrealizowaliśmy. 

Kolejny remont dróg w Jeżowie, Czażowie, Nowym Skoszynie, środki z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg Samorządowych w kwocie prawie 2,5 mln zł.  

Udzielono wsparcia finansowego tutaj dla opieki zdrowotnej. Tak jak mówiłem, Gminnego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej, dla Komendy Państwowej Straży Pożarnej, jak i również dla Komendy Policji. 

Wymieniam tak szybko, skrótowo liczby, kwoty, ilości środków. Na tamten rok mieliśmy środków zew. 

35 mln, na ten rok, gdzie te wszystkie środki wielkości, jakie mamy zabezpieczone w budżecie mają 

zabezpieczenie finansowe realizacji wszystkich inwestycji, tak że tutaj, tak jak powiedzieliśmy, na ten 

rok wartość tych inwestycji jest wielkością 43 mln. Tak że dla samorządu takiego jak dla nas to było 

niesamowite wyzwanie, jak Państwo porównają te dochody, które mamy, bo na niektóre dostajemy 

100%, 90% dofinansowania, 85%. To już dzisiaj się zastanawiamy czy brać taką inwestycję 50/50, bo 

po to żeby nasz udział własny był jak najmniejszy, wykorzystujemy każdy najmniejszy detal. I tak, jak 

mówiliśmy, dostaliśmy teraz 440 tys. również na samochód dla OSP do Garbacza. Udział własny plus 

środki zewnętrzne z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji. Więc tutaj bardzo ogólnie  

o tym mówimy.  

Raport o stanie gminy był przekazany Radnym, jest na stronie internetowej, szczegółowo jest opisany 

w każdym dziale, w wydatkowym, dochodowym, z perspektywą finansową również tych zadań, które 

są realizowane zadaniami przychodzącymi. I mówię, że to jest prawdą. Związek Gmin korzysta  

z budżetu, środków, który jesteśmy w ramach Związku 11 Gmin, że mamy projekt napisany, prawie 28 

mln jest, a 40 chyba 3 docelowo w realizacji perspektywy finansowej Góry Świętokrzyskie, i to jest 

zapisane tylko dla gmin tych naszych 11, które są w Związku. Jak my ich wykorzystamy i na co to 

będzie tylko naszą propozycją oczywiście w ramach budżetu Urzędu Marszałkowskiego. Jeżeli 

wykorzystujemy te wszystkie pieniądze, które są z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych, gruntów 

PPGR-owskich i jedziemy z zadaniami przez gminę. Jedziemy przez związek, mamy jakby dublet  

w tym wszystkim, gdzie te pieniądze tutaj zostają. No to proszę Państwa, trzeba sobie powiedzieć, że 

ta operatywności nasza, tutaj ja dziękuję, tak jak powiedziałem, wszystkim jednostkom organizacyjnym 

bez wyjątku, wszystkim za realizację tego budżetu. Dziękuję też Radnym poprzedniej kadencji  

i poprzednich rad, dlatego że mamy pewną ciągłość, przeanalizowaliśmy, w jakich obszarach 

funkcjonujemy, co musimy zrealizować, jaką drogą idziemy, żeby te środki pozyskiwać.  

Wyprzedzamy dokumentacyjnie pewne rzeczy, żebyśmy nie byli zaskoczeni, że jutro trzeba składać 

projekt, a my nie jesteśmy przygotowani, więc to, co się dzieje, efektem tych projektów wszystkich,  

w szkołach, na inwestycjach, na wszystkich szeroko rozumianych zadaniach komunalnych, to jest to 

przygotowane w sposób taki bardzo komplementarny i właściwy, przewidujący, bym powiedział proszę 

Państwa. Wszystkie wolne środki mamy na lokatach terminowych, żeby one przynosiły nam po prostu  

pieniądze, które możemy w jakiś tam sposób bardzo regularnie spożytkować. Każdy gdzieś tam tą 

swoją cegiełkę wkłada. Patrzymy, co możemy zmienić, co możemy tutaj urealnić, żebyśmy niektóre 

rzeczy mogli spożytkować, żeby tych pieniędzy jak najwięcej zostawało nam na, nie tylko na 

inwestycje, ale również, bo przed nami te programy, które są. Krajowy Program Odbudowy, który na 

pewno będzie realizowany, na razie jest realizowany w EFS-ie i w pomocy społecznej, i w osłonie 

senioralnej, ale przychodzą tzw. projekty nie tylko miękkie, ale bardzo twarde, te, które będą nam 

dawały szansę pozyskiwania w dalszym procedowaniu. Tak że myślę, że można by tu jeszcze długo 
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mówić, ale, myślę, że tak jak powiedziałem i to, co było w kampanii wyborczej, , ja nie powiedziałem 

niczego, co by przerastało nasze możliwości, ale mówiliśmy o realnych wielkościach, o kwotach,  

o środkach, które dostajemy, otrzymujemy, jaką mamy szansę pozyskiwania tych środków i realnie 

umocowanie w budżecie. Nie można mówić czegoś, co nie jest możliwe do zrealizowania lub tych 

środków nie ma. Dziękuję Panu Przewodniczącemu, wysokiej Radzie również za przyjęcie tego 

programu. Tak jak kiedyś przyjęliśmy, że mamy temat wodociągowania, temat budowy szkół, 

infrastruktury sportowej w szkołach, tworzenia dróg, podnoszenia infrastruktury technicznej, Potem 

oczyszczalnie ścieków, które mówimy, mamy dwie, bo jest w Pękosławicach i Mirogonowicach, które 

również zabezpiecza te miejscowości w sposób, które są mniej więcej zurbanizowane, ale bardzo 

ważne też, proszę Państwa, tutaj mówimy, że nie mówię o innych gminach, bo inne gminy mają bardzo 

poważne problemy z funkcjonowaniem. Jeżeli się słyszy, że gminy nie popłaciły składek ZUS-owskich 

dla nauczycieli, dla pracowników, że mają programy naprawcze, że mogą mieć zagrożenie 

inwestycyjne albo mogą nie wykonać pewnych rzeczy.  Z Panią Skarbnik poświadczam, że mamy 

bardzo stabilną sytuację finansową. To, co jest zaplanowane w realizacji, jest, będzie realizowane. 

Przygotowujemy kolejne projekty i kolejne propozycje do zadań, które mogą być przed nami, a będą 

ogłaszane w ciągu 2-3 miesięcy. I musimy być do takich wyzwań gotowi. Dziękuję za te wyzwania, 

które podejmujemy, za realizację wszystkich tych zadań. I tak jak powiedziałem, sam człowiek nic nie 

jest wart tutaj. Może jest wartością na pewno, samym w sobie, ale gdyby nie było zespołu ludzi, który 

tworzy pewien mechanizm funkcjonowania, pozyskiwania tych środków, tu stabilności finansowej, tam 

przygotowania inwestycji, zadań, które są po naszej stronie, zadań zleconych, powierzonych. Żeby 

tylko jeszcze z góry nas doceniali w sensie takim, że na zamierzone cele i wskaźniki, które dają, 

powinni dać nam określone środki, pieniądze, żeby była pewna stabilność funkcjonowania i pewna 

stabilność wydatkowania. Mamy bardzo dobrą kadrę przygotowaną do pisania projektów, mamy 

przygotowanych osoby. Dziękuję też Januszowi, jako Radnemu powiatowemu, który podejmuje te 

wyzwania. Myślę, że również przełoży się to na spotkanie z Panią Starostą i Panem Przewodniczącym 

Rady Powiatu. W najbliższym tygodniu będzie takie spotkanie, będziemy omawiać właśnie procesy 

inwestycyjne i to, co Pani Skarbnik powiedziała, mamy realizowane teraz prawie 10 km dróg 

powiatowych, droga Waśniów-Momina, droga w Garbaczu, droga Kowalkowice-Czajęcice. To są te 3 

zadania, które już wchodzą, teraz będą realizowane i też będziemy rozmawiać o tzw. procencie 

udziałowym środków, jako udziału własnego samorządów, bo każdy od nas chce dzisiaj udział. 

Dopłacamy do wody, utrzymamy poziom wody, utrzymujemy, dopłacamy do ścieków, które na 

oczyszczalni jednej, drugiej ścieków one musiałyby być w granicach 19-22 zł za m3. Że utrzymujemy 

poziom podatku rolnego już od lat. Nie mamy podatku od mieszkań. Jesteśmy jedną z nielicznych 

gmin, które tego podatku nie ma. I to powinniśmy też również w jakiś sposób doceniać, bo to jest taki 

ukłon nie do pojedynczych ludzi, mieszkańców, ale do wszystkich, bo ten mechanizm tak po prostu 

funkcjonuje. Więc tak to musimy odbierać i myślę, że nie zwolnimy tempa inwestycyjnego, to, co 

będzie przed nami możliwe. Będziemy robić wszystko, aby dla tego naszego lokalnego samorządu 

pozyskać jak najwięcej pieniędzy i środków. To chyba nam się udaje zrobić z nawiązką. Na pewno 

będziemy myśleć tak, jak Centrum Usług Społecznych, które proponują nam tą instytucję do 

przejmowania pewnych zadań, bo to będzie dawać nam kolejne środki, możliwości zewnętrznych 

środków dla samorządów. Będziemy musieli też myśleć o pewnej reorganizacji zarządzania, również 

w samorządzie jako jednostce samorządowej. Podejmują to samorządy już w województwie. Więc 

myślę, że to będziemy robić w ten sposób bardzo transparentny i właściwy. Tyle z mojej strony. 

Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Mirosław Chamera podziękował Skarbik i Wójtowi za przekazanie Raportu  

o stanie Gminy Waśniów. 
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17. Debata nad Raportem o stanie Gminy Waśniów za 2023 rok. 

Przewodniczący Mirosław Chamera zapytał czy ktoś chciał zabrać głos.  

Przewidniczacy Mirosław Chamera: Jak wiemy gmina to jest tak jakby nasz dom i to co pracujemy, 

to co wykonamy to tak jak byśmy wykonali w swoim domu. Tu się w większości stąd się wywodzimy, 

tu mieszkamy i raczej większość z nas tu pozostawi swoich następców i to co wykonamy na terenie 

naszej gminy czyli na terenie naszego domu to zostanie dla naszych potomnych i będzie służyć nam, 

te wszystkie inwestycje to nie robimy dla kogoś konkretnego, tylko dla nas wszystkich, więc dbamy  

o to dobro wspólne. Wiadomo, że całością musi się ktoś zająć i tutaj mamy godnego reprezentanta Pana 

Wójta, który wszystko ogarnia. Sytuacja, którą nam przedstawiono jest bardzo wielce optymistyczna, 

rozwojowa i przyszłościowa. Co prawda omawiamy 2023 r., ale już z tyłu głowy mamy fundusze, które 

mają przyjść i tutaj nie ukrywamy, że czekamy na fundusze odnośnie dofinansowania oczyszczalni 

przydomowych, tutaj rozmawiałem, i z Panem Wójtem, i z Panem Kierownikiem. Są już listy gotowe, 

dokumentacja jest gotowa. Czekamy tylko na pieniądze zewnętrzne. Czy ktoś z Radnych chciał zabrać 

głos?  

Przewodnicząca Komisji budżetu i inwestycji Małgorzata Wzorek: Chciałam powiedzieć, że 

przedstawiony raport o stanie gminy Waśniów za 2023 r. tak, jak Pan Wójt wskazał we wstępie tego 

dokumentu pokazuje pełne spektrum działań podejmowanych na rzecz rozwoju naszej gminy. Stopień 

zaawansowania tych prac, wykonanie uchwał i realizację naszego budżetu, nad którym czuwa pani 

Skarbnik. Zawiera bardzo dużo informacji na temat inwestycji, budżetu, nieruchomości, edukacji, 

pomocy społecznej, służby zdrowia, działalności, inwestycji kulturalnych oraz szereg działań 

podejmowanych też na rzecz naszej gminy. Rozwój ten, jak widać w tym dokumencie następuje na 

wielu płaszczyznach. Oczywiście jest to rozwój, który uwzględnia potrzeby naszych mieszkańców, 

którzy oczekują też ciągłych pozytywnych zmian. Można powiedzieć, że ten dokument, według mnie 

jest taką encyklopedią, która częściowo zbiera, biorąc pod uwagę czas działalności Pana Wójta i jego 

poświęcenie, można by stworzyć taką naprawdę dużą encyklopedię, albo nie wiem, atlas tych 

wszystkich działań inwestycyjnych. Myślę, że byłaby to bardzo duża, gruba księga, Panie Wójcie. Jak 

widać z tego aportu tutaj zrealizowano bardzo dużo inwestycji w '23 roku. Remonty i modernizacje 

dróg, doposażenie i wybudował Pan Wójt świetlice, duże inwestycje takie, jak zagospodarowanie 

terenu za co oczywiście też dziękuję, na terenie Waśniowa co bardzo zresztą oczekiwali mieszkańcy  

i z tego jak rozmawiam też z nimi wynika, że są bardzo z tej inwestycji zadowoleni. Pan Wójt 

zabezpieczył szerokie spektrum,  zaplanowany był zakup busa dla osób niepełnosprawnych, 

doposażenie szkół. Można by tutaj wymieniać, tak jak mówię, można stworzyć wielką księgę tych 

inwestycji, które są naprawdę bardzo szybko realizowane. Oczywiście realizacja tych inwestycji nie 

odbyła by się bez dobrze zaplanowanego budżetu. Stąd też ukłon w stronę Pani Skarbnik, która czuwa 

nad tymi finansami. Należy tutaj też podkreślić, że znaczna część mieszkańców naszej gminy żyje z 

upraw rolnych. 2562 gospodarstwa o pow. do 15 ha. Więc trzeba sobie zdawać też z tego sprawę, że 

spięcie budżetu przy takich dochodach jest naprawdę trudne. Konstrukcja takiego budżetu, też trzeba 

podkreślić, wymaga bardzo dużej wiedzy i zaangażowania ze strony, zarówno Pana Wójta, Pani 

Skarbnik, jak i wszystkich kierowników też, bo to tworzy generalnie jedną całość. Stąd chciałam też 

bardzo podziękować przede wszystkim Panu Wójtowi, który jest bardzo, bardzo dobrym gospodarzem, 

Dyrektorom szkół też, wszystkich jednostek, Kierownikowi Ośrodka Zdrowia, Pani Kierownik GOPS, 

biblioteki, Centrum Usług Wspólnych, też Panu Kierownikowi Referatu Technicznego za swoje 

niezmierne zaangażowanie w pilnowanie tych wszystkich inwestycji też, bo tutaj to też wymaga bardzo 

dużego zaangażowania. Również mieszkańcom gminy za zaangażowanie, bo też muszę podkreślić to, 

że rozmowa z mieszkańcami często prowadzi do wdrożenia jakichś różnych pomysłów, takich 

pozytywnych, w pozytywnym tego słowa znaczeniu. Chciałam podziękować też Ochotniczym Strażom 

Pożarnym, wszystkim jednostkom, którzy też są bardzo zaangażowani w pomoc mieszkańcom. I można 
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powiedzieć, że wszyscy tutaj odgrywają... Pracownikom Urzędu Gminy, wszyscy tutaj odgrywają 

bardzo dużą rolę. Można te wszystkie działania porównać do takiego systemu naczyń połączonych, 

który po prostu spójnie ze sobą działa. Tak że dziękuję bardzo Panie Wójcie. No i oczywiście gratuluję, 

i dziękuję, i proszę też o dalszą współpracę w tym zakresie. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Mirosław Chamera:  W trakcie trwania dzisiejszej sesji z Danutą wymieniliśmy, 

wymieniliśmy takie uwagi, że od 2002 r. we dwoje mamy zaszczyt uczestniczyć w Radzie. Można 

powiedzieć, że jesteśmy najdłużej tutaj funkcjonującymi Radnymi i pamiętamy sytuację, gdzie odcinek 

drogi asfaltowej dzieliliśmy po 300 m, gdzie po środku zostawała droga szutrowa, a dzisiaj realizujemy 

drogi pełnowartościowe, pełnowymiarowe kilometrami. I nawet najwięksi oponenci muszą przyznać, 

że ta gmina się rozwija, rozwija się na wszelkich płaszczyznach. Mówię tu o szkolnictwie, mówię tu  

o ośrodkach zdrowia. Są pięknie odrestaurowane strażnice. Życie kulturalne mieszkańców tutaj się 

rozwija. Są świetlice, naprawdę na wszystkich, wszystkich płaszczyznach Gmina się rozwija. I tak, jak 

wcześniej powiedziałem w mojej wcześniejszej wypowiedzi, to wszystko zostaje tu, dla nas, dla 

naszych następców. Będziemy korzystać wspólnie z tego i nikt nikomu nic nie nie zabierze. Wiadomo, 

że krytyka jakaś tam jest, ale krytykę odbieramy pozytywnie, ponieważ to nas tylko mobilizuje do 

dalszej, wytężonej pracy. Zaznaczam, że krytyka powinna być konsekwentnie taka zdroworozsądkowa, 

nie wyssana z palca. Wszystko robimy to, co się da robić, na miarę naszych możliwości. Wszyscy 

wiemy i to już od tylu, tylu lat, że Gmina Waśniów jest typową gminą rolniczą. Wiemy, że rolnictwo w 

skali kraju jest w głębokiej defensywie i to co możemy to uzyskujemy, ponieważ Pan Wójt ma taką 

zdolność manualną ściągać pieniądze zewnętrzne. Nie jest to sprawa prosta. Tak, jak Pani Skarbnik 

wcześniej mówiła, Pan Wójt należy do wielu organizacji i stowarzyszeń, gdzie znajduje się w zarządach 

i z pierwszej ręki mamy informacje i możliwości, z których możemy pociągnąć czy pozyskać fundusze. 

Z jednej strony musimy bronić naszych mieszkańców, czyli rolników, z drugiej strony musimy dbać o 

dobro finansowe naszej gminy, bo tak, jak Pani Skarbnik powiedziała no niestety, jakby nie 

kombinować na tym świecie wszystko się opiera na pieniądzu i bez pieniądza nie da się ruszyć dalej. 

Nie jest tajemnicą, że największą bolączką na dzień dzisiejszy i zeszłego roku to była zmniejszająca 

się ilość uczniów. I to się odczuwa. Już bym powiedział takimi dużymi etapami, tak, jak tutaj było na 

slajdach pokazane. Niestety 41 tylko urodzeń, czyli na 4 szkoły w przyszłości przypadnie tylko po 

dziesięcioro uczniów. Tak, to jest raczej wynik, którym nie ma się gdzie chwalić. Natomiast zgonów 

było 79, czyli społeczeństwo nam się starzeje. Tak, jak dzisiaj omawialiśmy na naszej sesji, też tematem 

bardzo poważnym jest służba zdrowia. Mamy dosprzętowienie, mamy bazę lokalową, niemniej jednak 

mamy problemy z pozyskiwaniem finansów, bo jesteśmy ograniczeni odgórnie przez ustawodawcę  

i teraz stoimy na rozdrożu i mamy dylemat, czy w przypadku ginekologii teraz mówię, mamy 

najnowszy sprzęt w postaci USG. Za nadwykonania nam nie płacą i teraz mamy dylemat czy z innych 

gmin przyjmować osoby, czy ich odprawić z kwitkiem. Stoimy na takiej. Na takim zdaniu, że 

przyjmujmy, badajmy, chrońmy zdrowie naszych sąsiadów również. Ale czy to jest uczciwe? Czy to 

jest sprawiedliwe? Niech sobie odpowiedzą ci, co nas potencjalnie teraz słuchają. Nasza gmina 

pięknieje. Jeszcze bym miał takie życzenie, aby równo z tym naszym rozwojem, tak, jak powiedziałem 

wielokierunkowym, rozwijało się nasze rolnictwo. Ponieważ jestem „fascynatem rolnictwa”, ale raczej 

na najbliższe lata tutaj bym umiarkowanie się zachowywał. A niemniej jednak to się przekłada 

bezpośrednio na nasz budżet, a jak na budżet to i na rozwój. I to są naczynia połączone i tego się nie 

da inaczej skomentować. Na tym chciałem zakończyć dyskusję o naszym raporcie. Koleżanka Radna 

się jeszcze zgłasza.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Serwicka: W zasadzie to Pani Skarbnik przedstawiła 

Raport gminy w bardzo dobrym założeniu, Pan Wójt ze strony inwestycyjnej, ale ze swej strony 

chciałam jeszcze powiedzieć parę słów, dlatego że ten raport, który został przedstawiony, to jest 

świadectwem tego, że w gminie naszej jest dobre zarządzanie, że z roku na rok powstają nowe 



 

32 
 

inwestycje, że gmina się rozwija. Mamy małe zadłużenie, mamy zdolność kredytową i nie chcę się 

powtarzać w tych wszystkich kwestiach finansowych, ale stworzono nowe inwestycje w postaci dróg, 

oczyszczalni przydomowych, placów zabaw, doposażenia szkół w pomoce naukowe, stwarzają dobre 

warunki do zamieszkania i funkcjonowania w naszej gminie. I dlatego, że nasza gmina też nie posiada 

dużej ilości mieszkańców, z tej strony chciałam zachęcić do przyjazdu, do zamieszkiwania w naszej 

gminie i do życia w naszej społeczności. Dziękuję wszystkim pracownikom za udział w tym budżecie 

za miniony rok. Dziękuję koleżankom i kolegom Radnym za to, że razem mogliśmy to tworzyć.  

I myślę, że nie poprzestaniemy na tym wszystkim i nasza gmina, jeśli zdobędziemy środki i siły,  

i zdrowie, i Panu Wójtowi tego życzymy, będziemy dalej pracować i funkcjonować. Dziękuję.  

Małgorzata Wzorek: Chciałam jeszcze podziękować Panu Radnemu powiatowemu Januszowi 

Bugajskiemu, przede wszystkim za lata współpracy w mojej pierwszej kadencji. No i oczywiście liczę 

na to, że ta współpraca też będzie się układać bardzo dobrze.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań Panów Radnych chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było.  

 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy 

Waśniów. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Panie Wójcie, chciałem powiedzieć, że po wysłuchaniu 

Raportu o stanie gminy, który de facto omawialiśmy dosłownie minutę temu i w większości wspólnie 

tworzyliśmy, do jego wykonania potrzeba, tak, jak Pani Radna Serwicka powiedziała, dobrego 

menagera. Ewidentnie ma Pan takie zdolności, bym powiedział kolokwialnie ma Pan taką smykałkę, 

nie wiadomo skąd, ale to się sprawdza i to tylko wpływa na rozwój naszej gminy. Wydaje mi się, że 

udzielenie Panu wotum zaufania jest tylko czystą formalnością, ponieważ nie tak dawno 60% 

głosujących Panu zaufało i by było wielkim mezaliansem gdyby Rada miała inne zdanie. Ponieważ 

jednak co dobre to trzeba przyznać i nie zaprzeczać, a wręcz to nagłaśniać, więc ja tutaj jestem pewien, 

że wotum będzie udzielone i o to wnoszę do całej Rady. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać jeszcze głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Waśniów. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Bożena Porępska 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za. 

 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu GMINY WAŚNIÓW za 2023r. 

Przewodniczący Mirosław Chamera poinformował, iż VI Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dn. 10 kwietnia 2024 r. przesłał uchwałę nr 51 w sprawie rocznego 
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sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Waśniów za 2023 r. przedłożonego przez Wójta Gminy 

Waśniów i zaopiniował pozytywnie sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Waśniów za 2023 rok. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań/Panów Radnych chciał zabrać głos? Dodał, iż wychwycił 

zdanie wypowiedziane przez Wójta, „że jednostka jako człowiek jest ważny, ale bez dobrego zespołu  

i bez dobrze naoliwionych, tych trybików, które działają w całej maszynie da się zrobić więcej”. 

Podziękował za całokształt i za całość pracy w 2023 r. Przewodniczący podziękował pracownikom 

m.in.: pani Skarbnik Bogumile Bugaj, pani Sekretarz Joannie Zajączkowskiej, panu Sylwesterowi 

Grąkowskiemu Kierownikowi Referatu Technicznego, pani Kierownik Iwonie Wiśniewskiej, pani 

Janinie Kamińskiej kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, pani Barbarze Kozłowskiej 

Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej oraz pani Marzenie Karcz Dyrektor Gminnego Ośrodka 

Kultury i Sportu.  

Przewodniczący podziękował również dyrektorom szkół na terenie Gminy Waśniów. Kadry mamy 

bardzo dobre, bazy mamy bardzo dobre, natomiast uczniów to z roku na rok coraz mniej. I to nie tylko 

w naszych gminach to dotyka, ale to jest taki trend ogólny. Nie wiedzą jak się to potoczy i wszystko 

sprowadza się do finansów. Przewodnicżacy podziękował kierownik i panu Wójtowi oraz prosił  

o przekazanie podziękować pracownikom w imieniu swoim i całej Rady Gminy Współpracę ocenia 

jako bardzo dobrą. Wydaje mu się, że ten rok nie będzie wcale łatwiejszy. Czekają na obiecane 

pieniądze, ponieważ jeśli je dostaną, to obiecali konkretne zadania, na które są przygotowani  

i finansowo, i merytorycznie, i na pewno będą z tego rozliczani, bo w międzyczasie zdarzyły się wybory 

i na pewno wyborcy będą się upominali o to, co  zapewnili i  chcą tego dokonać. Jest przekonany, że 

budżet został dopięty maksymalnie na miarę  możliwości i wnosi o przyjęcie wykonania budżetu. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań/Panów Radnych jeszcze chciał zabrać głos?  

Przewodbiczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Ostatek: W dn. 23 maja 2024 r. odbyło się 

posiedzenie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Waśniowie. Komisja Rewizyjna w składzie: 

Przewodniczący Komisji - Andrzej Ostatek, Zastępca Przewodniczącego - Krzysztof Chojnacki, 

członek Komisji - Małgorzata Wzorek, członek Komisji - Patryk Adamski, członek Komisji - Krzysztof 

Surowiec. Na posiedzeniu Komisji rozpatrywaliśmy przedłożone przez Pana Wójta sprawozdanie  

z wykonania budżetu za 2023 r. Na koniec - 31 grudnia 2023 r. sprawozdanie finansowe Gminy 

Waśniów oraz informację o stanie mienia Gminy Waśniów. Jak już tutaj zostało bardzo dużo 

powiedziane, tutaj jestem w trudnej sytuacji w tej chwili, bo musiałbym się powtarzać. W informacjach, 

które rozpatrywaliśmy bardzo szczegółowo były podane wszystkie inwestycje, łącznie z kwotami. Pani 

Skarbnik jest osobą, która tak szczegółowo to wszystko omawia, że można by to dosłownie sczytać  

z kartki, które są zawarte w tych informacjach. W imieniu całego składu muszę powiedzieć, że tak już 

tutaj było nieraz powiedziane, że mamy bardzo dobry skład. Tak, właśnie, Pani Skarbnik, Pani 

Sekretarz, no ale oczywiście cała Rada popiera wszystkie te inwestycje, no ale tym wszystkim musi 

sterować Pan Wójt. Wszystkie informacje,  które są zawarte to czasami jak ustalamy budżet to trudno 

nam z początku przyznać, że to się da zrealizować przy takim budżecie jak było mówione, tylko to jest 

z podatku rolnego. Podatków jak tu też było powiedziane nie podnosimy ostatnio ze względu na 

sytuację w rolnictwie jaka w tej chwili panuje. Trzeba chronić swoich mieszkańców. Zawsze stracimy 

na tym więcej jak się wydaje, bo dlatego, że tutaj subwencja przy tym jest mniejsza. Radzimy sobie 

dzięki temu, że Pan Wójt umie działać i działa na wielu polach, te pieniądze czasami są, można 

powiedzieć niespodziewane, co napływają do gminy i bardzo dużo ich napływa, i dzięki temu są 

realizowane wszystkie założenia budżetowe, nawet czasami więcej jak się zakłada, bo w międzyczasie 

wyskakują jakieś jeszcze ważne sprawy. Są inwestycje bardzo poważne. Dużo tu było mówione na 

temat dróg. Sala gimnastyczna w szkole w Boleszynie. Druga sprawa to jest taka, że mamy mimo tego, 

że ten budżet jest nieduży i inwestycji bardzo dużo prowadzimy, bardzo małe zadłużenie, co pozwala 

w każdej chwili, oczywiście, podjąć nową jakąś inwestycję, lepiej, żeby tak nie trzeba było koniecznie 
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tego kredytu zaciągać. No ale są takie możliwości. Nie zamyka nam drogi to w ogóle do inwestycji, 

które mogą się czasami przydać i trzeba wejść, jeśli jest taka możliwość. Mam kolegów w różnych 

gminach i się dziwią, że u nas tak się rozwijamy przy takich właśnie finansach jakie posiadamy. Tutaj 

z tego miejsca też chciałbym podziękować, i Dyrektorom wszystkich szkół oczywiście i wszystkim 

Kierownikom poszczególnych komórek w gminie, bo było o tym mówione, no bez nich... Wszyscy 

składają się na ten sukces Gminy i każda cegiełka się liczy. Tak że dziękuję wszystkim za tą współpracę, 

Radnym wszystkim, że podejmujemy decyzje rozsądne uważam, skoro jednak dajemy radę i ten budżet 

jest realizowany praktycznie w 100% rok w rok. Chociaż mówię, na starcie wydaje się to trudne. 

Wnoszę o udzielenie absolutorium  

Przewodniczący Komisji rewizyjnej Andrzej Ostatek odczytał sporządzony protokół z głosowania 

nad wnioskiem o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy Waśniów za 2023 r. Za udzieleniem 

absolutorium głosowało 5 członków komisji Rewizyjnej.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący 

poinformował, iż protokół z głosowania o udzielenie absolutorium Wójta Gminy Waśniów na Biuro 

Podawcze Rady Gminy złożyła Komisja Rewizyjna, razem z wnioskiem Komisji Rewizyjnej.  

Przewodniczący przesłał ją do Regionalnej Izby Obrachunkowej w dniu 24 maja 2024 r. i odczytał 

opinię VI Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dn. 29 maja 2024 r.  

w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Waśniowie w sprawie absolutorium, 

opiniującą pozytywnie wniosek w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Waśniów z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze z Pań/Panów Radnych chciał zabrać głos? Zgłoszeń nie 

było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu GMINY WAŚNIÓW za 2023r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Bożena Porępska 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie - 14 głosów za.  

 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 

WAŚNIÓW. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań/Panów Radnych chciał zabrać głos? Zgłosił się radny 

Krzysztof Surowiec. 

Przewodniczący Komisji samorządowej do spraw rolnictwa, ładu i porządku publicznego 

Krzysztof Surowiec: Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, wysoka Rado, drodzy zaproszeni goście, 

bardzo wiele słów tutaj miłych padło na ręce Pana Wójta, na wszystkich Dyrektorów, pracowników. Ja 

już nie bardzo mogę dużo dodać, ale z racji, że jestem Przewodniczącym Komisji Samorządowej 
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powiem dwa słowa na temat Komisji i działań Pana Wójta. Pan Wójt jest dobrym gospodarzem i od 

wielu lat, to wszyscy wiemy. Będąc w tej Komisji, widząc pracę Pana Wójta, to nie jest tylko ciężka 

praca, ale praca bardzo szybka. To, że jest tak osobą doświadczoną, z tyluletnim stażem, wie jak szybko 

działać. Był temat rolniczy, strajków, powiem szczerze, że bardzo szybko, dosłownie w kilka godzin 

potrafiliśmy się zebrać tutaj, jako rolnicy, przyjść do Pana Wójta, poprosić o pomoc. Nie odmówił. 

Bardzo szybko podjął decyzję. Wielu Wójtów nam odmówiło, ale Pan Wójt tutaj z nami był, ale nie 

tylko był tam, gdzie trzeba było pomóc, ale był razem również na manifestacji w Kielcach. Był w nocy 

z nami. Nie czekaliśmy. Decyzje, które Pan Wójt podejmuje, podejmuje błyskawicznie i jego decyzje 

również przez pracowników są wykonywane błyskawicznie. Następny temat, mówiąc o rolnictwie. To, 

co się stało w ubiegłym miesiącu. Klęska żywiołowa, klęska wymarznięć. Drodzy Państwo,  

w sekundzie informacja do swoich pracowników. Wszystko już jest załatwione. Tak naprawdę w jednej 

chwili, szacowanie szkód, mamy wszystkie protokoły praktycznie przygotowane. Chylę czoła Panie 

Wójcie za tak szybką i sprawną reakcję, za tą gospodarność, za to, że te pieniądze nie biorą się znikąd, 

tylko tak naprawdę z błyskawicznych akcji. Z tego, że te wnioski trzeba składać i pozyskiwać  

z zewnątrz pieniądze. Jesteśmy typowo rolniczą gminą, jesteśmy biedną gminą, nie mamy przemysłu, 

nie mamy innych dochodów praktycznie oprócz tego rolnictwa. Tak że Panie Wójcie bardzo 

dziękujemy za tak szybkie reakcje, ale też, że tak powiem w tej Komisji nie tylko rolnictwo. Drodzy 

Państwo, Pan Wójt, jak wiecie nie jest tylko naszym tutaj gospodarzem, który zajmuje się naszą gminą, 

ale żeby przyciągać kolejne środki do gminy, wozy strażackie, jest też Wiceprezesem Świętokrzyskiego 

Zarządu. Angażuje się w inne gałęzi, w inne dziedziny. Powiem wprost i kolokwialnie: pcha się 

wszędzie tam, gdzie może, gdzie by pozyskać dodatkowe środki po to, żeby ta nasza gmina była 

piękniejsza, żeby można było te środki zostawić tutaj, po to, żeby tu wszystko się działo, żeby każda 

nasza złotówka wydana, może zakredytowana, ale żeby mogła do tych złotówek przyjść 5-10, żebyśmy 

mogli mieć ten budżet maksymalnie zwiększony. Bardzo proszę o udzielenie absolutorium Panu 

Wójtowi. Bardzo dziękuję. – 

Przewodniczący udzielił głosu radnemu Piotrowi Kwaśniakowi. 

Przewodniczący Komisji oświaty, zdrowia, pomocy społecznej, kultury i sportu Piotr Kwaśniak:  

Panie Przewodniczący, Koleżanki i Koledzy Radni, Panie Wójcie, zaproszeni goście. Mam okazję 

drugą kadencję być Radnym. Jestem od nowej kadencji Przewodniczącym Komisji Zdrowia, Oświaty 

i Kultury. I w tym punkcie warto zaznaczyć, tak jak moi przedmówcy mówili, że mimo tych środków, 

które mamy, czy oświata, czy zdrowie jest na bardzo wysokim poziomie, na poziomie takim, który 

gwarantuje bezpieczeństwo mieszkańców, naukę dla naszych dzieci i dobry start w dorosłe życie. Tak 

że moim zdaniem to jest najważniejsze dobro, które wspólnie dbamy, za przewodnictwem Pana Wójta. 

I myślę, że jak nic się nie zmieni, nic się nie pogorszy to będzie to jeszcze w lepszym stopniu przez 

najbliższe lata propagowane. I podejrzewam, że my jako Radni dołożymy wszelakich starań, żeby to 

było na jeszcze lepszym poziomie niż do tej pory. Dziękuję.  

Przewodniczący udzielił głosu radnemu Mariuszowi Sali. 

Przewodniczący Komisji skarg, wniosków i petycji: Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, 

zaproszeni goście, jako Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wraz z Radnymi, którzy 

wchodzą w skład tej Komisji. Jesteśmy za udzieleniem absolutorium dla Pana Wójta. Jeszcze jako 

strażak chcę podziękować za ciągłe doposażenie naszych jednostek, pomoc we wszystkim co Pan daje 

dla straży. Dziękuję.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał 

projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy WAŚNIÓW. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Bożena Porępska 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie - 14 głosów za  

Wójt Krzysztof Gajewski: Proszę Państwa, chciałem powiedzieć, że jestem ogromnie zaskoczony. 

Chociaż słuchajcie, to, co mówiliśmy na Komisjach i w ogóle to, co jest przy realizacji tego budżetu  

z każdym rokiem, ja widzę sam po sobie, że to już 34 raz, jak udzielają mi Radni absolutorium. Nie 

miałem takiego przypadku, żeby mi nie udzielono absolutorium. Były różne głosy, ale, zawsze ta 

większość była, mimo że Radnych było wtedy. I myślę, że z roku na rok przekonywałem tych, którzy 

siedzieli na tej sali, uwierzyli, że można coś zrobić, że każdy ruch, który był robiony, inwestycyjny… 

Mieliśmy 10 szkół, przecież wiecie, jak to wyglądało. Jedyną moją porażką, mogę tak powiedzieć  

w tym wszystkim, to było to, że odpuściłem sobie temat, który był, ale to nie dzięki mnie, tylko tym, 

którzy chcieli, aby ta szkoła była tam, gdzie jest. A chcieliśmy budować szkołę nie dlatego, że ja tam 

mieszkałem, ale dlatego, gdyby szkoła była w Sarniej Zwoli, w tamtym trójkącie to przejmowała by 

cały obręb miejscowości. Grzegorzowice, Skoszyn, Wronów, Kowalkowice, Sarnią Zwolę, ona 

centralnie miała stać właśnie w tym miejscu, gdzie mieliśmy już zarezerwowany teren. Był 

uproszczony projekt. Dzisiaj ta szkoła by pewnie, w Skoszynie nie miała tej siedziby, miałaby nowy 

obiekt. Tak mówię z perspektywy czasu, ale ona by dawała pewne oddziaływanie. Ale już teraz tego 

nie zmienimy. Jest szkoła tam, gdzie jest, jest doposażona, jest wyposażona, rozbudowana. Chociaż 

tam cokolwiek w tej szkole zrobić, to jest droga przez mękę, bo konserwator wiadomo, trzyma nad tym 

piecze i to jest problem. Doposażenie  naprawdę mamy na bardzo dobrym poziomie, i wyposażenie,  

i lokalizację, a i szkoły, i doposażenie, i kadra, którą mówiliśmy, daje nam tą perspektywę, że tak 

powiem, czasową i na rozwój. Ale tak to było, zaczęliśmy od zero szkół, zero wodociągów, zero 

infrastruktury, mało drogowej. Trzeba było wszystko, od telekomunikacji, przez wszystkie rzeczy, 

które dotyczą całej perspektywy przekroju społecznego, jakim jest społeczeństwo gminne. Po prostu 

wszystko trzeba było zaczynać od zera, a może nawet od dużego minusa. Tak to trzeba, proszę Państwa 

powiedzieć. I teraz sam widzę po sobie, że to, co się tworzy, to coś się zmienia, zostaje. To daje nam 

taką perspektywę życiową, ale i czasową, wyprzedzające może niektóre samorządy, niektóre 

społeczności. To chyba już widać, bo naprawdę, z całego serca jeszcze wszystkim dziękuję. Ja dziękuję 

tym, którzy byli lub są na mojej drodze, gdzieś tam funkcjonowania, którzy wyczuwają, pomagają  

i chcą pomóc. Doradzają też, bo ja mówię, człowiek cały czas się uczy i słuchajcie, nie sztuka jest 

dostać pieniądze. Sztuką jest dobrze zrobić projekt, przygotować ten projekt, żeby te pieniądze najpierw 

otrzymać. To jest po pierwsze. Po drugie ten projekt dobrze rozliczyć i nie mieć problemów  

z rozliczeniem tego projektu, bo gros samorządów ma takie problemy. Więc tutaj myślę, że jesteśmy 

doświadczoną kadrą, która w tym Urzędzie wie co robić, do czego dążyć, co mamy osiągnąć. Mamy 

też bardzo inne ciekawe pomysły, które chcemy wdrożyć z tych różnych programów i myślę, że taka 

jest nasza rola. Jeszcze raz słowo dziękuję kieruję do wszystkich, bo ono jest najważniejsze tutaj, na 

tym etapie i myślę, że wspólnie tak, jak mówię, jesteśmy w stanie wiele zrobić i to, co mówimy, że 

dobro buduje, niezgoda rujnuje. Wiele rzeczy jest tak, że w tych samorządach są Wójtowie z innych 
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opcji. Podziały są w Radach. Niezgodność funkcjonuje gdzieś tam, słuchajcie. Przeciąganie liny 

następuje. Nikomu złego nie życzyłem, nawet tym, którzy mnie coś złego życzyli. Nie życzę nikomu, 

bo ja wiem, że kiedyś przychodzi czas na jakieś opamiętanie, czas na refleksję i można poddać się 

pewnej ocenie. Ja tak samo w tych samorządach, jak patrzę przez ten pryzmat, przyjeżdżają niektórzy 

Koleżanki i Koledzy do mnie tutaj na rozmowy, rozmawiamy, jak pomóc, jak ja bym się zachował  

w ich sytuacji. Słuchajcie, to trzeba sobie wzajemnie pomóc, bo niełatwe to jest życie i wiele czynników 

niezależnych nieraz od nas wpływa na ten końcowy wynik czy końcowy efekt. Ale mówię, życzę sobie, 

jak i Państwu wszystkim, jeszcze raz dziękuję za to, co robimy wspólnie. Wszystkiego dobrego. 

Dziękuję również za ten wynik Państwu Radnym, Panu Przewodniczącemu, wysokiej Radzie również 

i myślę, że to jest dodatkowym argumentem, a bym powiedział może mobilizacja, aby jeszcze lepiej, 

mocniej w tym wszystkim funkcjonować. Jeszcze raz bardzo, z całego serca dziękuję.  

 

Obecni na sali goście i pracownicy Urzędu Gminy przekazali gratulacje i podziękowania dla 

Wójta. 

 

21. Sprawy różne. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: W dniu dzisiejszym odbywa się III sesja Rady Gminy obecnej 

kadencji, bo te dwie sesje były stricte początkowo-techniczne. Teraz już mamy prace  

i struktury dopięte na ostatni guzik. Jeśli chodzi o kontakt ze mną, czyli z Radą Gminy, ponieważ 

zostałem wybrany na Przewodniczącego Rady Gminy, w którego zakres wchodzi reprezentowanie 

Rady na zewnątrz oraz utrzymywania wszelkich kontaktów korespondencyjnych lub osobowych na 

zewnątrz. Odbywa się to w ten sposób, iż w Urzędzie Gminy w Waśniowie działa Biuro Obsługi Rady. 

Szefową tego biura jest tu Pani Ania i Pani Ania ma wszelkie upoważnienia ode mnie, jak 

i z mocy prawa ma pełny wgląd w dokumentację, która dotyczy Rady i ma wszelką wiedzę odnośnie 

tych dokumentów, a momentami ma jeszcze większą wiedzę ode mnie. Odbywa się to w ten sposób, 

że zainteresowani kontaktują się z Biurem Rady. I szefowa kontaktuje się ze mną przekazując mi 

informacje. Dodatkowo, obecnie to jest w ten sposób zorganizowane, że w każdy czwartek tygodnia, 

od 9.00 do 11.00 pełnię dyżury w Urzędzie Gminy, albo ja, albo Zastępca - Pani Danuta Serwicka  

i w ten sposób z nami można się skontaktować. Moja praca polega na tym, abym koordynował pracę 

Rady, z Kierownikami i Panem Wójtem ustalał terminy i tematykę sesji Rady Gminy. Komisje też 

zwołuję, niemniej jednak nie prowadzę, ponieważ nie jestem żadnym Przewodniczącym żadnej 

Komisji, jeśli chodzi o dokumenty, na każdych Komisjach zapoznaję Radnych ze wszystkimi 

materiałami, które wpływają na moje ręce, czyli do Rady Gminy dotyczące Rady Gminy, jak też gdy 

wpływają nadaje ich bieg. Takie dokumenty muszą spełniać określone warunki. Jestem zobligowany 

kodeksem postępowania administracyjnego, czyli terminowość i kierunkowość, operując na tej 

płaszczyźnie muszę też brać pod uwagę ustawę o ochronie danych osobowych, ponieważ mnie 

bezpośrednio dotyczy i muszę przestrzegać tych przepisów. Jak wszyscy wiecie, nie jestem fachowcem 

w dziedzinie prawa, nie jestem fachowcem w dziedzinie ekonomiki i w każde pismo, które wpływa 

zgodnie z kierunkiem, które jest nadane ja daję do operatu albo prawnego, albo ekonomicznego, aby 

mi to wytłumaczono w sposób przystępny dla mnie. I tak się odbywa obrót dokumentacji i spraw, które 

dotyczą Rady Gminy i jeśli uznam, iż należy się przesłać do Komisji Skarg i Wniosków, przesyłam, 

jeśli do innej Komisji, też przesyłam. Zapoznaję wszystkich Radnych z każdymi pismami i tak się 

odbywa praca Rady Gminy. Telefonu służbowego nie posiadam, więc kontaktujemy się na Urząd 

Gminy, Biuro Obsługi Rady. Jeśli ja się kontaktuję z Radnymi, ktoś mnie o to prosi, wpierw ja 

kontaktuję się z danym Radnym, czy możemy takowych udzielić, na zasadzie ogólnych, przyjętych i 

w ten sposób funkcjonujemy. Wydaje mi się, że to jest jasne, przejrzyste i przystępne dla każdego. Tyle 

chciałem odnośnie komunikatów.  
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Do zabrania głosu zgłosił się Radny Krzysztof Surowiec 

Przewodniczący Komisji Samorządowej Krzysztof Surowiec: a tylko w gwoli przypomnienia, do 

końca tego miesiąca, czyli do końca tygodnia, mamy możliwość składania wniosków obszarowych do 

Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, a do 10 lipca jest termin składania o materiały 

siewne. Przypominam, kto nas ogląda, kto nas słucha. Zapraszam do składania tego wniosku, bo już 

nam się kończy czas. Dziękuję.  

Przewodniczący podziękował radnemu i poprosił o zabranie głosu przez zgłaszającego się radnego 

powiatowego 

Radny Rady Powiatu Janusz Bugajski: Panie Przewodniczący, wysoka Rado, Panie Wójcie, drodzy 

Państwo, dużo różnych spraw w ciągu przerwy do mnie tutaj wpłynęło, jako do Radnego Powiatowego, 

ze strony Państwa Radnych i miałbym taką serdeczną prośbę, żeby te problemy, które się pojawiły, 

myślę, że każdy z Państwa ma do mnie numer telefonu i proszę mi to wszystko sygnalizować. Ja będę 

reagował na każdy problem, jaki się pojawia. Myślę, że spiszemy to wszystko. Ja taką listę, najbardziej 

pilnych spraw dotyczących dróg oczywiście skonsultuję z Panem Kierownikiem, a przede wszystkim 

z Panem Wójtem. Od tego zacznę i myślę, że taką listę spraw takich niezałatwionych, niecierpiących 

zwłoki, przedstawię w Starostwie i zaczniemy jakieś konkretne działania... Mam nadzieję, że w miarę 

szybko to nastąpi. Tak że jeżeli ktoś z Państwa nie ma do mnie numeru telefonu, ja chętnie po sesji 

udostępnię. Ewentualnie myślę, że nawet w Biurze Rady mój numer również jest, tak że gdyby ktoś 

nie mógł się do mnie teraz po sesji z problemami dopchać, to zapraszamy później. Tak że dziękuję  

i mam nadzieję na dobrą współpracę ze strony Rady, jak również i Sołtysów, z którymi mam nadzieję, 

że jakiś kontakt niedługo będzie. I proszę o wszelkie uwagi i problemy, które się pojawiają. Proszę to 

zgłaszać jak najszybciej. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący podziękował i udzielił głosu radnemu Andrzejowi Ostatkowi. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Ostatek: Panie Przewodniczący, wysoka Rado, ja 

tutaj dzisiaj chciałem w sposób oficjalny pogratulować Januszowi, że został Powiatowym Radnym, był 

bardzo skuteczny, mając bardzo ciężką sytuację, oczywiście w walce o to właśnie miejsce. Biorąc pod 

uwagę ilość mieszkańców, my mieliśmy małe szanse, żeby dwóch Radnych było z naszej gminy.  

I dlatego, tym bardziej właśnie należą się gratulacje Panie Radny Powiatowy. Myślę, że jak był Pan 

skuteczny, taki właśnie w walce o to miejsce, to będzie Pan również Panie Radny skuteczny w Powiecie 

i będziemy próbowali coś tam więcej w tym Powiecie zwojować, że tak powiem, może nieładnie. Tak 

że gratulacje jeszcze raz, Panie Przewodniczący, Panie Januszu i także owocnej pracy życzę i dużo 

zdrówka. Dziękuję.  

Przewodniczący udzielił głosu panu radnemu powiatowemu 

Radny Powiatowy Janusz Bugajski: Szwagier dzięki za dobre słowo, aczkolwiek nie musiałeś mnie 

tutaj tak wynosić na piedestał, bo wiesz dobrze, że jak trzeba coś pomóc to nigdy nikomu nie 

odmówiłem i zawsze służę pomocą, o każdej porze dnia i nocy.  

Przewodniczący udzielił głosu pani Radnemu Dariuszowi Nowakowi: Panie przewodniczący, 

Panie Wójcie, Panie i Panowie Radni, zaproszeni goście. Ja chciałem podziękować Panu Radnemu 

Powiatowego, Panu Januszowi za szybką interwencję w mojej sprawie, którą do niego zgłosiłem. 

Można by tu powiedzieć, że powiedział, że no słuchaj, to zobaczymy jak to jest, ale już w poniedziałek 

się dowiaduje, że już była interwencja podjęta w tej sprawie. Tak że myślę, że Panie Januszu, ta droga, 

ten łącznik między Wronowem a Nowym Skoszynem niedługo zostanie  ulepszona ta droga. Tak że 

dziękuję bardzo i że do spotkania na tej drodze dojdzie szybko z Panem Wicestarostą, że zobaczymy 

co tam da się zrobić, w tej sprawie. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Mirosław Chamera odczytał podziękowanie Związku Miast i Gmin Region 

Świętokrzyskiego dla Wójta Gminy Waśniów za pełnienie funkcji Wiceprezesa Związku. 

Przewodniczący pogratulował wójtowi ponownego wyboru i poprosił o zabranie głosu.  
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Wójt Krzysztof Gajewski: Do Urzędu wpłynęły podziękowania od Dyrektora Delegatury 

Krajowego Biura Wyborczego na moje ręce i pracowników, którzy pracowali w Komisjach  

i przygotowywali Komisję do wyborów do Parlamentu Europejskiego. Otrzymaliśmy od szefa Urzędu 

do Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych podziękowanie za uroczystość Jana Piwnika 

"Ponurego". Kolejne podziękowania od Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji, 

Towarzystwa Pamięci Armii Krajowej, ze Światowego Związku Żołnierzy Wojska Polskiego  

i Delegatury Kieleckiej od Starosty Powiatu Kieleckiego, od Wojewody, od Marszałka Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego. Przyszło podziękowanie Alternatywny Klub Seniora ze Starachowic, 

Związek Miast Regionu Świętokrzyskiego, Zarząd Główny Związku Ochotniczych Straży Pożarnych, 

jak i Zarząd Wojewódzki również i przyszło również podziękowanie od Pań, bratanic Cichociemnego 

Jana Piwnika "Ponurego", od Pani Teresy i Barbary Piwnik. Są jeszcze inne od mniejszych instytucji, 

którzy byli tutaj, od szkół, które zostały, przysłały również podziękowania za reprezentację. Mam 

ponad 20 tych podziękowań różnego typu. Szkoły ostrowieckie, z Opatowa, z Gromu, z WAT-u, itd. 

Wszystkie te podziękowania wpłynęły tutaj na moje ręce i do Pani Dyrektor również. Przekażę do 

kroniki. Tak że chciałem podziękować jeszcze raz, bo było to duże wyzwanie, ale myślę, że i przeżycie 

dla nas również. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. 

 

22. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący obrad podziękował wszystkim za przybycie i udział w sesji a następnie zamknął 

trzecie posiedzenie Rady Gminy w Waśniowie. 

  

 

Przygotowała :          Przewodniczył: 

 

 Anna Dudek           Mirosław Chamera  

 

 

 


